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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙ’

Παρασκευή 30 Απριλίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 30 Απριλίου 2010, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.45' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας
παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµέ-
νως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕ-
ΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι ένας µα-
θητές και µαθήτριες και τέσσερις συνοδοί-εκπαιδευτικοί από το
1ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βροντάδων Χίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Ευτύχιο ∆αµιανάκη,
Βουλευτή Χανίων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ιοικητής του Γενικού Νοσο-
κοµείου Ζακύνθου «Άγιος ∆ιονύσιος» ζητεί την άµεση σύναψη
σύµβασης µε ιδιώτη καρδιολόγο για τη συνέχιση λειτουργίας της
Καρδιολογικής Κλινικής του Νοσοκοµείου.

2) Ο Βουλευτής Α' Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε
Απαπηρία ζητεί την τροποποίηση της ισχύουσας νοµοθεσίας για
τη συµµετοχή των ατόµων µε αναπηρία, στο Πρόγραµµα Κοινω-
νικού Τουρισµού της Εργατικής Εστίας.

3) Ο Βουλευτής Α' Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος
Ύδρας ζητεί να συµπεριληφθούν και τα νησιά του Αργοσαρωνι-
κού στο χρηµατοδοτικό πρόγραµµα του ΕΣΠΑ για την αύξηση
της ανταγωνιστκότητας και την προστασία του περιβάλλοντος.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται να µην ανα-
σταλούν οι προγραµµατισµένες δράσεις των Κέντρων Περιβαλ-
λοντικής Εκπαίδευσης.

5) Ο Βουλευτής Α' Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)

ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση
Ηλεκτροτεχνιτών Νοµού Πειραιά ζητεί την κατάργηση του άρ-
θρου 52 και 53 του ν.3655/08.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας σχετικά µε το θέµα πληρωµής
από τους οδηγούς των διοδίων στην υπό κατασκευή εθνική Πα-
τρών-Κορίνθου.

7) Ο Βουλευτής Α' Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι
Γονέων Γυµνασίου και Λυκείου Κυθήρων ζητούν την αντικατά-
σταση εκπαιδευτικού.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται να χαρακτη-
ρισθεί ως µουσείο το σπίτι του Κωστή Παλαµά στην Πάτρα
Αχαΐας.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση κατασκευής έργων υποδοµής στην Πειραϊκή και νέα
µαρίνα Πατρών Αχαϊας.

10) Οι Βουλευτές, Β' Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α'
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι του Συνεταιρι-
σµού Παράκτιων Αλιέων και του Αγροτικού Αλιευτικού Συλλό-
γου Επαγγελµατιών Παράκτιων Αλιέων Καβάλας ζητούν την
αποζηµίωση των πληγέντων από τον ευτροφισµό του φυτοπλα-
γκτού αλιέων.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρό-
βληµα που ανέκυψε από τη δηµοσιοποίηση προσωπικών
στοιχείων φεροµένου ως διαχειριστή ιστολογίου.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Αποφοίτων του Τµή-
µατος Μουσικών Σπουδών του Πανεπιστηµίου Αθηνών ζητεί το
διορισµό των επιτυχόντων µελών του σε διαγωνισµούς του ΑΣΕΠ
στη δηµόσια εκπαίδευση.

13) Οι Βουλευτές, Β' Θεσσαλονίκης κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ, Α'
Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ
κατέθεσαν αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι του Συνεταιρι-
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σµού Παράκτιων Αλιέων και του Αγροτικού Αλιευτικού Συλλόγου
Επαγγελµατιών Παράκτιων Αλιέων Καβάλας ζητούν την αποζη-
µίωση των αλιέων του νοµού για τις ζηµιές που προκαλούνται
από τα δελφίνια.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εµπορικής και Του-
ριστικής Ανάπτυξης του ∆ήµου Ακράτας προτείνει τη συνένωση
των ∆ήµων Αιγείρας, Ακράτας και ∆ιακοπτού και τη δηµιουργία
∆ήµου Ανατολικής Αιγιάλειας.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σω-
µατείων Πωλητών Λαϊκών Αγορών διαµαρτύρεται για την άνιση
φορολογική µεταχείρηση των επαγγελµατιών πωλητών στις λαϊ-
κές αγορές.

16) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ελαφίνας Πιερίας ζητεί
την προώθηση των ενταγµένων στο πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» αρδευτικών έργων της περιοχής του.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Κατερίνα Κανελλοπούλου
υποβάλλει προτάσεις σχετικά µε την ιδιωτική ασφάλιση.

18) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Κατερίνης
ζητεί το πάγωµα των ενοικίων των εµπορικών καταστηµάτων για
τρία έτη.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αιγείρας Αχαΐας ζητεί τη
συνένωση των ∆ήµων Αιγείρας - Ακράτας - ∆ιακοπτού και τη δη-
µιουργία ∆ήµου Ανατολικής Αιγιάλειας.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια 'Ενωση Νέων Αγρο-
τών ζητεί την ένταξη όλων των εν δυνάµει δικαιούχων νέων
γεωργών.

21) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί την κατάργηση του τέλους για τον ποιοτικό
έλεγχο των τροφίµων φυτικής προέλευσης.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η WWF ζητεί βελτίωση σε διατά-
ξεις του νοµοσχεδίου για την επιτάχυνση των ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας για την αντιµετώπιση της κλιµατικής αλλαγής.

23) Η Βουλευτής Μαγνησίας και Β' Αντιπρόεδρος της Βουλής
κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδε-
σµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων και Βιοµηχανιών ζητεί τη λήψη
µέτρων για τον περιορισµό του φαινοµένου των ακάλυπτων επι-
ταγών, που πλήττει τον επιχειρηµατικό κόσµο.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εργοληπτών ∆ηµο-
σίων 'Εργων Αχαϊας ζητεί τη λήψη µέτρων για τη στήριξη των
εργασιών του κλάδου του.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τροποποίηση
πολεοδοµικών διατάξεων.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο έργο του ∆ια-
κονιάρη Αχαΐας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αξιοποίηση
του ορεινού όγκου του Ερύµανθου.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα λειτουργικά
προβλήµατα του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Πατρών.

29) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ζητεί την αναβάθµιση του Πυροσβεστικού
Σταθµού Αλεξανδρούπολης από τη Β'στην Α'τάξη.

30) Ο Βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Κεντρικός Σύλλογος
Πολυτέκνων Γονέων Νοµού Θεσσαλονίκης «ΟΙ ΑΓΙΟΙ ΠΑΝΤΕΣ»
αναφέρεται στο δηµογραφικό πρόβληµα που αντιµετωπίζει η
χώρα και ζητεί τη λήψη µέτρων στήριξης για τους πολύτεκνους
γονείς.

31) Ο Βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟ-
ΓΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η 'Ενωση Αστυνοµικών
Υπαλλήλων Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί την πλήρωση των κενών
οργανικών θέσεων των Αστυνοµικών Υπηρεσιών του Νοµού Θεσ-
σαλονίκης.

32) Ο Βουλευτής Α' Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κυθήρων Νοµού Αττικής
διαµαρτύρεται για την ελλειπή αεροπορική σύνδεση του νησιού
µε το αεροδρόµιο «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ».

33) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Νάµπουρης,
κάτοικος ∆ιακοφτού ζητεί να αποκατασταθεί µπαζωµένο αυλάκι
πλησίον του κτήµατός του στην Κοινότητα 'Ανω ∆ιακοφτού.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5977/11-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/18550/0025/
16-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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6454 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 7944/ 23-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ90022 /8745/

1332/16-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:



6456 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 7949/ 23 - 03 - 2010 ερώτηση του Βουλευτή
κ.Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ/ΓΡ.ΥΠ.Κ.Ε./

721/16-04-2010έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Του-
ρισµού η ακόλουθη απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)

6458 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

4. Στην µε αριθµό 7973/23-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παρασύρου Φραγκίσκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1109/16-04-10

έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 7985/23-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Οικονόµου Παντελή δόθηκε µε το υπ αριθµ. 224/16-04-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:



6460 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

6. Στην µε αριθµό 8010/24-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλος Νικόλαος δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2/19953/0025/

16-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών η ακό-
λουθη απάντηση:
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6462 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

7. Στην µε αριθµό 8383/31-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Βελόπουλου Κυριάκου, Κολοκοτρώνη 'Αγγελου, Πολα-
τίδη Ηλία, Μαρκάκη Παύλος δόθηκε µε το υπ αριθµ. 21/188/

ΑΣ388δις/16-04-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εξωτερικών η
ακόλουθη απάντηση:
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6464 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

8. Στην µε αριθµό 8421/06-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α /7789/

10874/16-04-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο των
επίκαιρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 3 Μαΐου 2010.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 706/26-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων αξιοποίησης της φέτας ως εθνικού προϊό-
ντος ελληνικής προέλευσης κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 730/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Νέας ∆ηµοκρατίας κυρίας Φωτεινής Πιπιλή προς την
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τις
προθέσεις του Υπουργείου για αυστηροποίηση της νοµοθεσίας
για την κακοποίηση των ζώων κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 726/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικό Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς την Υπουργό Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αντι-
µετώπιση του προβλήµατος µείωσης της τευτλοκαλλιέργειας
λόγω περικοπής των εχινσχύσεων κ.λπ.

4. Η µε αριθµό 723/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ' Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς την Υπουργό Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τη λήψη
µέτρων θεσµοθέτησης του µητροπολιτικού πάρκου στου Γουδή
κ.λπ..

5. Η µε αριθµό 719/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπα-
δηµούλη προς τους Υπουργούς Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-

κτύων και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων,
σχετικά µε τη διερεύνηση της υπόθεσης δωροδοκίας Ελλήνων
αξιωµατούχων από την Deutsche Bahn κ.λπ..

ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆ευτέρου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 703/26-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανω-
λάκη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τις καθυστερήσεις στην καταβολή αποζηµιώσεων
στους δικαιούχους αγρότες Κορινθίας από τον ΕΛΓΑ κ.λπ.

2. Η µε αριθµό 727/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Απόστολου Νάνου
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων για την αποτροπή απολύσεων των εργαζο-
µένων στην εταιρεία «ΜΕΤΚΑ» στο Βόλο κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 724/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρου Χρυσανθα-
κόπουλου προς τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε την εναρµόνιση της
ελληνικής δικαιοσύνης µε τις αποφάσεις του Ευρωπαϊκού ∆ικα-
στηρίου Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων κ.λπ.

4. Η µε αριθµό 720/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Μου-
λόπουλου προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τν υλοποίηση των δράσεων
πρόληψης για την εξάπλωση του HIV/AIDS κ.λπ..

(Στο σηµείο αυτό εισέρχεται στην Αίθουσα ο Πρόεδρος της
Κυβέρνησης κ. Γεώργιος Παπανδρέου χειροκροτούµενος από
την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η µε αριθµό 716/46/27-4-2010 τέταρτη επίκαιρη

ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την επικείµενη επίσκεψη του Πρω-
θυπουργού και δέκα Υπουργών της Τουρκίας στην Αθήνα κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Καρατζαφέρη έχει ως εξής:
«Μετά την οριστικοποίηση της ηµεροµηνίας επίσκεψης του

Τούρκου Πρωθυπουργού στην Αθήνα, ο κ. Ερντογάν καταφθάνει
µε συνοδεία δέκα Υπουργών, οι οποίοι θα έχουν αντίστοιχες επα-
φές µε επτά Έλληνες οµολόγους τους, ενώ θα υπάρξει και από
κοινού συνεδρίαση.

Παράλληλα, σύµφωνα µε τον τούρκικο Τύπο, ανοιχτό παρα-
µένει το ενδεχόµενο περιοδείας «θριαµβευτικού τύπου» του Ερ-
ντογάν και της συνοδείας του στη Θράκη.

Ερωτάσθε τα εξής:
1) Ποια η ακριβής ατζέντα των συνοµιλιών;
2) Θα ανταποκριθείτε σε ενδεχόµενο επίσηµο αίτηµα επίσκε-

ψης του κ. Ερντογάν και του µισού Υπουργικού του Συµβουλίου
στη Θράκη;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Πρωθυπουργός της
χώρας κ. Παπανδρέου.

Κύριε Πρωθυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κύριε Καρατζαφέρη, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, θέλω να ξεκινήσω κάνοντας ένα γενικότερο σχόλιο
για τα ζητήµατα που αφορούν στην εξωτερική µας πολιτική.

Πρέπει να γίνει σαφές, ότι δεν µπορούµε να συγχέουµε δύο
εντελώς διαφορετικά πράγµατα. Άλλο η διεθνής µάχη που δί-
νουµε για την οικονοµία της χώρας, αλλά και για την προστασία
του κοινού µας νοµίσµατος, δηλαδή η διαπραγµάτευση που κά-
νουµε για να εξασφαλίσουµε το χαµηλότοκο δάνειο και δανει-
σµό της χώρας µας και άλλο είναι τα εθνικά µας θέµατα. Το µόνο
που τα συνδέει, επειδή µιλούν πολλοί για κόκκινες γραµµές είναι
ότι «κόκκινη γραµµή» και στα δύο ζητήµατα, είναι το συµφέρον
της πατρίδας.

Τα µέτρα που πρέπει να πάρουµε, που είναι µέτρα οικονοµικά,
είναι αναγκαία για την προστασία της χώρας µας, για την επι-
βίωσή µας, για το µέλλον µας. Για να µπορέσουµε να σταθούµε
σήµερα γερά στα πόδια µας. Και είναι πατριωτική η ευθύνη, που
την αναλαµβάνουµε και µε όποιο πολιτικό κόστος, το οποίο είναι
ελάχιστο όµως µπροστά στο εθνικό κόστος της αδράνειας, της
φυγοµαχίας και της αναποφασιστικότητας.

Ναι, αντλούµε πόρους από ένα σύστηµα, εντός της Ελλάδας
που ξέρουµε ότι εµπεριέχει αδικίες. Γι’ αυτό και απαιτούνται αλ-
λαγές. Και αυτό κάνουµε, όπως για παράδειγµα µε το φορολο-
γικό. Για να εµπεδώσουµε τη δίκαιη επιτέλους κατανοµή των
βαρών και του πλούτου. Αλλά τώρα, σήµερα, άµεσα, προέχει η
επιβίωση του έθνους. Αυτή είναι η κόκκινη γραµµή και, ακριβώς
για τον ίδιο λόγο, οι διαπραγµατεύσεις µας µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και οι συναντήσεις
µου µε κάθε ξένο ηγέτη για το θέµα της οικονοµίας και της κρί-
σης, δεν αφορούν στα εθνικά µας θέµατα.

Ξέρουµε ότι βρισκόµαστε σε επιτήρηση. Αλλά σε επιτήρηση
για την οικονοµία µας.

Και, µου δίνεται σήµερα, κύριε Καρατζαφέρη, η ευκαιρία να
ξεκαθαρίσω και πάλι, ότι δεν είµαστε σε επιτήρηση για κανένα
άλλο θέµα. Αν κάποιος τολµούσε να συνδέσει αυτά τα δύο ζη-
τήµατα σε βάρος µας, αυτό θα αποτελούσε για µας ένα πολιτικό
casus belli.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Το επαναλαµβάνω, διότι βλέπω ότι υπάρχει µία περιρρέουσα

φιλολογία τους τελευταίους µήνες και κάποιοι δείχνουν υπερ-
βάλλοντα ζήλο για να δηµιουργήσουν εντυπώσεις, συγχέοντας,
και, ανεύθυν,α µάλιστα, αυτά τα δύο ζητήµατα.

Φόβο θα δείχναµε, εάν πράγµατι καθόµασταν µε τα χέρια

σταυρωµένα στην εξωτερική πολιτική και δεν παίρναµε πρωτο-
βουλίες. Μέσα από την ενεργή εξωτερική πολιτική µας, ενδυνα-
µώνουµε την επιρροή µας, την επιρροή της χώρας στο
εξωτερικό. Αποτελεί µια σοβαρή υπενθύµιση του ρόλου µας ότι,
η Ελλάδα ξέρει να διαδραµατίζει σηµαντικό ρόλο στην περιοχή.
Αυτή η κινητικότητά µας αποτελεί ένα ακόµα ισχυρό διαπραγ-
µατευτικό εργαλείο για την Ελλάδα του σήµερα και του αύριο.

Απαρέγκλιτος στόχος, δίνοντας φωνή και διαπραγµατευτική
ισχύ στην Ελλάδα, είναι η αποτελεσµατική υπεράσπιση των εθνι-
κών µας δικαίων.

Μην ξεχνάτε ότι η στρατηγική, την οποία διαµόρφωσαν και
εφάρµοσαν οι προηγούµενες κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, απέδωσε
καρπούς για τη χώρα µας, αλλά και για ολόκληρη την περιοχή.

Εµείς, αντίθετα µε την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, υι-
οθετούµε και εφαρµόζουµε στρατηγική εξωστρέφειας, µε πρώτο
όπλο την ενίσχυση της αξιοπιστίας της χώρας µας. Αυτή ήταν
και η προϋπόθεση για να ακούγεται ξανά η φωνή µας και αυτό
πετύχαµε.

Πετύχαµε την ένταξη της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση, τις
συµφωνίες σταθερότητας και σύνδεσης των κρατών των δυτικών
Βαλκανίων µε την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε τις αποφάσεις της Συ-
νόδου Κορυφής στη Θεσσαλονίκη κατά τη διάρκεια της ελληνι-
κής Προεδρίας το 2003, την ευρωπαϊκή πορεία των κρατών των
δυτικών Βαλκανίων, την εκλογή της Ελλάδας στο Συµβούλιο
Ασφαλείας του ΟΗΕ. Αυτά αποτελούν κορυφαία παραδείγµατα
αυτών των επιτυχιών. Γιατί, για εµάς η ισχυρή Ελλάδα είναι η Ελ-
λάδα που δεν φοβάται, είναι η Ελλάδα που σηκώνει το ανάστηµά
της.

Tώρα σε σχέση µε την επίσκεψη του κ. Ερντογάν και την ατζέ-
ντα συζήτησης, γνωρίζετε καλά την πάγια θέση µας ότι η Ελλάδα
επιθυµεί την εξοµάλυνση των σχέσεών της µε την Τουρκία,
καθώς και την περαιτέρω προώθηση της ελληνοτουρκικής συ-
νεργασίας. Και όπου υφίσταται σχετική δυνατότητα, επιδιώκουµε
την εντατικοποίηση των επαφών µας µε την τουρκική πλευρά, τη
διεύρυνση του πεδίου συνεργασίας µας, προκειµένου να δοθεί
ώθηση σε πολλούς τοµείς, µε στόχο το κοινό όφελος και των δύο
χωρών µας.

Σε αυτό το πλαίσιο, εντάσσεται και η επικείµενη επίσκεψη του
Πρωθυπουργού της Τουρκίας, κ. Ερντογάν, στην Αθήνα και η
ενεργοποίηση του Ανώτατου Συµβουλίου Συνεργασίας µεταξύ
Ελλάδας και Τουρκίας. Όπως είναι γνωστό, σε συνέχεια της από-
φασης που λάβαµε πρόσφατα για τη σύσταση του Συµβουλίου
αυτού, εγώ και ο κ. Ερντογάν θα εγκαινιάσουµε στην Αθήνα τις
εργασίες του Ανώτατου Συµβουλίου Συνεργασίας στους εξής το-
µείς: οικονοµική συνεργασία, ενέργεια, περιβάλλον, µεταφορές,
επικοινωνίες, πολιτισµός, τουρισµός, παιδεία, θέµατα εσωτερι-
κής προστασίας του πολίτη και ευρωπαϊκές υποθέσεις. Θα έχουν
βεβαίως προηγηθεί συναντήσεις των καθ’ ύλην αρµοδίων Υπουρ-
γών σε αυτούς τους τοµείς, µε τους οµολόγους τους στην Τουρ-
κία. Οι σχετικές προετοιµασίες γίνονται, όπως πάντα, µε σοβαρή
και συστηµατική προετοιµασία υπό το συντονισµό του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών. Ο ακριβής καθορισµός της ατζέντας των συ-
νοµιλιών διευθετείται διά της διπλωµατικής οδού. Και να είστε
βέβαιος, και εσείς και ολόκληρο το Κοινοβούλιο, ότι θα σας
κρατώ συνεχώς ενήµερους.

∆εν κάνουµε τίποτα στο παρασκήνιο και ιδιαίτερα σε ζητήµατα
εξωτερικής πολιτικής, τηρούµε απόλυτα την αρχή της ενηµέρω-
σης, τόσο των υπολοίπων κοµµάτων, όσο και της Βουλής. Σε
κάθε περίπτωση, αν και είναι απόλυτα αυτονόητο, σας διαβεβαι-
ώνω ότι κάθε µας ενέργεια, κάθε µας επαφή, είτε µε τον κ. Ερ-
ντογάν, είτε µε οποιονδήποτε άλλο ξένο ηγέτη, γίνεται στο
πλαίσιο της ενίσχυσης της χώρας µας και πάντοτε µε σκοπό τη
σθεναρή υπεράσπιση των εθνικών µας συµφερόντων για την ει-
ρήνη, την ασφάλεια, το διεθνές δίκαιο και τη σταθερότητα στην
περιοχή.

Ως προς το δεύτερο ερώτηµά σας, θα ήθελα να σηµειώσω ότι
οι ηγέτες ξένων χωρών που επισκέπτονται την Ελλάδα, είναι ευ-
πρόσδεκτοι να µεταβούν σε κάθε περιοχή της χώρας, µε τη σύµ-
φωνη γνώµη της ελληνικής Κυβέρνησης. Είναι αυτονόητο ότι
αυτό ισχύει και για τον Τούρκο Πρωθυπουργό, τον κ. Ερντογάν,
που θα επισκεφθεί την Αθήνα από τις 14 µέχρι τις 15 Μαΐου.
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Όσον αφορά στη Θράκη συγκεκριµένα, η πολιτική µας έχει
στόχο την πλήρη και οµαλή ενσωµάτωση των µουσουλµάνων συ-
µπολιτών µας στην τοπική κοινωνία. Είµαστε ιδιαίτερα υπερή-
φανοι για τη σηµαντική πρόοδο που έχει ήδη συντελεστεί. Σε
κάθε περίπτωση πάντως, θέλω να σας γνωρίσω ότι ο Τούρκος
Πρωθυπουργός κατά την επίσκεψή του δεν πρόκειται να µετα-
βεί στη Θράκη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρόε-
δρος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεώργιος Καρα-
τζαφέρης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρωθυπουργέ, χαίροµαι για τη δι-
ευκρίνιση της τελευταίας παραγράφου ότι ο κ. Ερντογάν δεν θα
πάει στη Θράκη. Όλα ξεκίνησαν από µια παρεξήγηση από δή-
λωση του πάντα προσεκτικού Αναπληρωτή Υπουργού, που απά-
ντησε, ερωτώµενος από κάποιο δηµοσιογράφο, ότι: «Αν θέλει να
πάει στη Θράκη, ας πάει, συνοδευόµενος από τον Πρωθυ-
πουργό».

Βεβαίως αυτό δεν ήταν µια τυχαία ενέργεια και ερώτηση. Ξέ-
ρετε πολύ καλά τις κυβερνητικές διαρροές, οι οποίες έγιναν από
την Άγκυρα και υπήρξε αναπαραγωγή και σχολιασµός καθηµε-
ρινός και στον Τύπο αλλά και στα ραδιόφωνα της γείτονος
χώρας. Εν πάση περιπτώσει, το ότι δεν πηγαίνει είναι ένα θέµα
που εµένα τουλάχιστον µε ικανοποιεί, γιατί στις 14 Μαΐου είναι η
ηµεροµηνία ενσωµάτωσης της Θράκης στην Ελλάδα το 1920. Και
θα έλεγα ότι καλό θα ήταν να πάει ο Έλληνας Πρωθυπουργός -
αν βρει ευκαιρία βέβαια από τη συνάντηση- ή κάποιος άλλος
αξιωµατούχος της Κυβέρνησης. Θα έλεγα επίσης ότι είναι και
ευτυχείς οι Πόντιοι, που την παραµονή της γενοκτονίας, στις 19
Μαΐου, έρχεται ο Τούρκος Πρωθυπουργός εδώ, στη χώρα.

Κύριε Πρωθυπουργέ, εσείς ο ίδιος έχετε πει ότι ζούµε µία από
τις χειρότερες περιόδους της ελληνικής ιστορίας. Είµαστε τραυ-
µατισµένοι. Είµαστε καίρια τραυµατισµένοι. Το ξέρουµε όλοι.
Είναι η καλύτερη περίοδος τώρα για να έρθουµε σε µία κουβέντα
και συνεννόηση µε τον επελαύνοντα κ. Ερντογάν; ∆εν θα µπο-
ρούσε αυτό να γίνει σε τρεις µήνες; Θα άλλαζε κάτι στην πε-
ριοχή; Για να έχουµε ανέβει εµείς, αν θέλετε, και ψυχολογικά
ακόµα, απ’ αυτήν την κατάσταση στην οποία βρισκόµαστε τώρα.
Νοµίζω ότι δεν είναι η καλύτερη ηµεροµηνία. Θα µπορούσε να
έρθει λίγο αργότερα.

Και επιτέλους, εµείς επιθυµούµε –όπως είπατε- διακαώς να
υπάρξει µία ειρήνη και µία συνύπαρξη. Ποιος δεν το θέλει στην
Αίθουσα; Μόνο ο τρελός δεν θα το ήθελε αυτό. Το θέλει η άλλη
πλευρά, όταν έχουµε βοµβαρδισµό, καθηµερινώς, όχι µόνο δη-
λώσεων, αλλά αυτών όλων των πτήσεων, των αναχαιτίσεων, όλα
αυτά τα οποία κάνει η Τουρκία στον αέρα και στη θάλασσα, όταν
κάθε µέρα σχεδόν ένα πολεµικό πλοίο της Τουρκίας περνάει έξω
από το Σούνιο; Αυτό τι καταδεικνύει; Μία διάθεση;

Και έρχοµαι, κύριε Πρωθυπουργέ, σε ένα άλλο θέµα. Το ξέ-
ρετε ότι τώρα, αυτές τις µέρες που µιλάµε, γίνεται άσκηση της
Τουρκίας, επάνω στον Έβρο, ταχείας ζεύξης υδάτινου κωλύµα-
τος; ∆ηλαδή, γεφύρωση του ποταµού Έβρου. ∆εν είναι µία επι-
θετική πράξη αυτή; Τώρα που µιλάµε, στην περιοχή της
Ορεστιάδας προσπαθούν να περάσουν τον Έβρο και κάνουν
άσκηση. Όλα αυτά τι είναι; Για ανάπτυξη του ειρηνικού πνεύµα-
τος µε την πατρίδα;

Να ξέρουµε ότι από την άλλη πλευρά δεν έχουν, ίσως, την
αγνότητα των προθέσεων την οποία επιδεικνύει η ελληνική πολι-
τεία, τόσο µε τη δική σας πρωθυπουργία, όσο και του κ. Καρα-
µανλή. Ας το ξεκαθαρίσουµε. Άλλες είναι οι βλέψεις. Μακάρι να
ήταν όµοιες, γιατί δεν θα είχαµε ανάγκη τους εξοπλισµούς και
δεν θα ήµασταν σε αυτήν την κατάσταση.

Εάν σήµερα βρισκόµαστε στο ναδίρ της οικονοµίας, βρισκό-
µαστε γιατί η Τουρκία συντείνει προς αυτό. Όταν καθηµερινώς
εµείς πρέπει να κάνουµε τόσες αναχαιτίσεις, γνωρίζετε καλύτερα
παντός άλλου, πόσο κοστίζει κάθε πτήση πάνω από το Αιγαίο.
Μία ηµέρα δεν έκαναν εκπαιδευτικές πτήσεις οι πιλότοι µας, για
τους λόγους τους οποίους αντιλαµβάνεστε πως τους προσβάλ-
λατε βαναύσως, και κερδίσαµε 4.000.000 ευρώ. Καταλαβαίνετε,

λοιπόν, καθηµερινώς πόσο µας κοστίζει αυτός ο κακός γείτονας.
Και επιτέλους, θα έρθει ο κ. Ερντογάν. Γιατί δεν κάνει µία

πράξη καλής θελήσεως, να άρει το casus belli. Έρχεται εδώ, να
καθίσετε δεκαεπτά Υπουργοί από εδώ και από εκεί, να µιλήσετε
σε ένα τραπέζι µε το casus belli ως απειλή σε ευρωπαϊκή χώρα;
Θα µπορούσε να διανοηθεί ποτέ καµµία άλλη χώρα της Ευρώ-
πης, η Γερµανία, η Ιταλία, η Γαλλία, να συναλλάσσεται µε µία
χώρα που την απειλεί µε πόλεµο; Ας µας δείξει µία τέτοια πράξη,
να δούµε. Ας δηλώσει ότι σταµατάνε αυτές οι υπερπτήσεις.

Και βεβαίως, στη Θράκη, κύριε Πρωθυπουργέ, ξέρετε ότι έχει
µεταφερθεί από την Κωνσταντινούπολη η πάλη µεταξύ Κεµαλι-
κών, δηλαδή, του βαθέως κράτους και των ισλαµιστών του κ. Ερ-
ντογάν. Εκεί είναι ο αγώνας, εκεί είναι πλέον το θέατρο της
αναµετρήσεώς των. Και εµείς είµαστε απαθείς παρατηρητές
αυτών των πραγµάτων. Θα δείτε ότι θα οδηγηθείτε σε άλλο
τρόπο εκλογής των µουφτίδων. Και εδώ είµαστε, σε αυτήν την
Αίθουσα, και θα το ξανασυζητήσουµε.

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι χρειάζεται µία εξαιρετική προσοχή στην
αντιµετώπιση της Τουρκίας. Τα δίνουµε όλα χωρίς να παίρνουµε
τίποτα. Έχουµε διεκδικήσεις από τη δική της πλευρά και εµείς
δεν διεκδικούµε τίποτα. Είπαµε και συνηγορήσαµε να γίνει αυτό
το τζαµί που λέτε. Με ποία αντιπαροχή, ποια είναι η οµόλογος
σχέση;

Και σας λέω το λιγότερο, κύριε Πρωθυπουργέ. ∆εν λέω να
εφαρµοστεί η απόφαση του Συµβουλίου Ασφαλείας της 24ης
Νοεµβρίου του 1981, όπου λέει σαφώς «Οι χώροι λατρείας επι-
στρέφουν στο σκοπό για τον οποίο ανεγέρθησαν». ∆ηλαδή, µε
άλλα λόγια, η Αγία Σοφία να ξαναγίνει πάλι ναός Ορθοδοξίας.
Σας λέω, τουλάχιστον, ζητείστε του ως αντιπαροχή, του Τούρ-
κου ηγέτη, µία ηµέρα, την ηµέρα της εορτής της Αγίας Σοφίας,
να µπορεί να λειτουργεί ο ναός. Μία ηµέρα στις 365. Ας δείξουν
και αυτοί την ίδια καλή θέληση, που επιδεικνύουµε εµείς από τη
δική µας πλευρά.

Όµως, ο κ. Ερντογάν, η Τουρκία, η πολιτική του νεοωθοµανι-
σµού, είναι µόνο απαιτήσεις και όχι παραχωρήσεις. Θέλω να πι-
στεύω, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι θα δείξετε τη δέουσα ευαισθη-
σία, αλλά και τη δέουσα προσοχή σε αυτά που πιθανώς να
έρχονται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει για τη

δευτερολογία του ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Καρατζαφέρη, πρώτα απ’ όλα να σας πω ότι επισκέπτο-

µαι τακτικά τη Θράκη και θα συνεχίσω να επισκέπτοµαι τη Θράκη.
Είναι ένας τόπος, που έχει πραγµατικά πολλές δυνατότητες ανά-
πτυξης, και είναι σηµαντικός για τα ευρύτερα Βαλκάνια, σε ό,τι
αφορά το ρόλο που µπορεί να παίξει οικονοµικά, πολιτιστικά και
πολιτικά.

Όµως, πιστεύω ότι θα ήταν λάθος να δώσουµε ένα σήµα, ότι
φοβόµαστε την όποια επίσκεψη, όποιου ξένου ηγέτη, σε οποια-
δήποτε περιοχή της χώρας µας, η οποία γίνεται.

Bεβαίως πάντα µετά από απόφαση δική µας, της Ελληνικής
Κυβέρνησης και αυτό νοµίζω ήταν και το νόηµα των όσων έχει
πει δηµοσίως και ο κ. ∆ρούτσας. ∆εν πρέπει να δείχνουµε αυτόν
το φόβο, ιδιαίτερα θα έλεγα τώρα. Ιδιαίτερα τώρα, σ’ αυτήν την
κρίσιµη στιγµή για τη χώρα µας, η αυτοπεποίθηση της χώρας
είναι καίριο ζήτηµα.

Αυτό το οποίο κάνει αυτή η Κυβέρνηση σήµερα είναι ότι θω-
ρακίζει την ψυχολογία, αν θέλετε, του Έλληνα πολίτη απέναντι
σε πραγµατικές απειλές είτε αυτές οφείλονται στην κερδοσκοπία
των αγορών είτε οπουδήποτε αλλού και σχετίζονται µε πιθανά
εθνικά µας θέµατα.

Θέλω επίσης να συµµεριστώ τον πόνο, στον οποίο αναφερθή-
κατε είτε αφορά την µικρασιατική καταστροφή, είτε τη γενοκτο-
νία των Ποντίων. Και θέλω να τονίσω επίσης ότι, βεβαίως δεν
ξεχνάµε, αλλά από την άλλη µεριά δεν έχουµε κανένα λόγο να
µην επιδιώξουµε να βάλουµε νέους κανόνες ή να τηρήσουµε
τους υπαρκτούς διεθνείς κανόνες σεβασµού και τήρησης των
διεθνών συµφωνιών, κάτι το οποίο επιδιώκουµε σ’ ό,τι αφορά και
την Τουρκία.
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Η Τουρκία πρέπει ακριβώς να σεβαστεί τους διεθνείς κανόνες,
το ∆ιεθνές ∆ίκαιο και την εδαφική ακεραιότητα της χώρας µας.
Και αν εσείς αναφερθήκατε σε ένα κατάλογο προβληµάτων, εγώ
θα µπορούσα να προσθέσω άλλα εκατό, κύριε Καρατζαφέρη.

Το ερώτηµα είναι, αν εµείς απλώς θα καθόµαστε φοβισµένοι
απέναντι σ’ αυτά τα προβλήµατα, ή θα τα θέσουµε και θα λέµε
ευθαρσώς στους Τούρκους ότι εµείς, ναι, θέλουµε να είµαστε
φίλοι, να συνεργαστούµε, αλλά επιτέλους υπάρχουν κάποιοι κα-
νόνες.

Αυτά λέω. ∆εν τα λέω εδώ στο Ελληνικό Κοινοβούλιο, τα λέω
όταν πηγαίνω στην Κωνσταντινούπολη ή στην Άγκυρα, και θα τα
πω και µεθαύριο µε τον κ. Ερντογάν. Ναι, υπάρχουν τεράστιες
δυνατότητες, οι δύο χώρες µας να έχουν συνεργασία, εφόσον
αυτή η συνεργασία βασίζεται σε κανόνες και στις αρχές του ∆ιε-
θνούς ∆ικαίου.

Θέλω, τέλος, να αναφέρω ότι το θέµα του τζαµιού δεν έχει
καµµία σχέση µε την Τουρκία και νοµίζω ότι δεν πρέπει να τα
συνδέουµε, ούτε και να τα συγχέουµε. Είναι υποχρέωσή µας, ως
δηµοκρατική χώρα, απέναντι σε ένα πληθυσµό που ζει στην Ελ-
λάδα είτε είναι µουσουλµάνοι της Θράκης και είναι εδώ στην Ατ-
τική είτε είναι και πολλοί άλλοι µετανάστες -πολλοί από αυτούς
έχουν γίνει και Έλληνες πολίτες- οι οποίοι δεν έχουν χώρο λα-
τρείας, δεν έχουν καν νεκροταφείο, το οποίο είναι και απαράδε-
κτο. Είναι απαράδεκτο όταν πεθαίνει ένας µουσουλµάνος, να
πρέπει να µεταφέρεται –πού;- Στη Θράκη, για να µπορεί να κη-
δευτεί. Απαράδεκτο!

Αυτό το πρόβληµα λύνουµε και νοµίζω ότι αυτό εξοµαλύνει τις
σχέσεις µας µε τους συµπολίτες µας, ή µε τους µετανάστες, οι
οποίοι θέλουν οι άνθρωποι δικαιωµατικά να µπορούν να πηγαί-
νουν σε χώρο λατρείας της δικιάς τους θρησκείας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
δεκαεννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί-συνο-
δοί τους από το 4ο ∆ηµοτικό Σχολείο ∆άφνης Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε την µε αριθµό 715/45/27-4-2010 πέµπτη επί-
καιρη ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξη Τσίπρα
προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τις ανατροπές στο χώρο της
υγείας-πρόνοιας από τις επικείµενες υπαγορεύσεις του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου, κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αλέξη Τσίπρα έχει ως εξής:
«Η πολιτική που εφαρµόστηκε τα τελευταία χρόνια, οδήγησε

το δηµόσιο τοµέα της υγείας στην απαξίωση και µετέτρεψε την
υγεία και την πρόνοια από κοινωνικό αγαθό και δικαίωµα σε
εµπόρευµα εγκαταλελειµµένο στις κερδοσκοπικές επιδιώξεις
του ιδιωτικού τοµέα.

Η επίσκεψη του κλιµακίου του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου
στο Υπουργείο Υγείας, προϊδεάζει για την εφαρµογή σε αυτόν
τον ιδιαίτερα ευαίσθητο κοινωνικό τοµέα, ακόµα σκληρότερης
νεοφιλελεύθερης πολιτικής όπως ακριβώς συνέβη σε όσες
χώρες αναµίχθηκε.

Παρά τις δραµατικές ελλείψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό
προσωπικό, παρά το γεγονός ότι οι γενικές εφηµερίες δεν µπο-
ρούν να πραγµατοποιηθούν, η Κυβέρνηση έχει αποφασίσει δρα-
µατικές περικοπές στις λειτουργικές δαπάνες των νοσοκοµείων
και στις αµοιβές των ιατρών και του υπόλοιπου προσωπικού.

Επειδή το υποβαθµισµένο Εθνικό Σύστηµα Υγείας θα δεχτεί
στο όνοµα της «εξυγίανσης» τη χαριστική βολή από την πολιτική
της Κυβέρνησης και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου.

Ερωτάται ο κύριος Πρωθυπουργός:
Ποια µέτρα θα λάβει για την οικοδόµηση ενός ολοκληρωµέ-

νου δηµόσιου συστήµατος υγείας που θα καλύπτει καθολικά τις
ανάγκες του πληθυσµού όλης της χώρας;

Ποια µέτρα θα λάβει για την κάλυψη των δεκάδων χιλιάδων
κενών οργανικών θέσεων σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό
και τι προτίθεται να κάνει µε τα κονδύλια των εφηµεριών και των
υπερωριών;

Θα δεχτεί τις υπαγορεύσεις του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, παρά τις ολέθριες συνέπειες που είχε η εφαρµογή των
προτάσεών του σε άλλες χώρες;»

Το λόγο έχει ο Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εξωτερικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε
Τσίπρα, αν µια φορά σας πονάει, εσάς και το ΣΥΡΙΖΑ, η κατά-
σταση στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας, εµάς µας πονάει δυο φορές.
Γιατί το ΕΣΥ είναι παιδί µας, είναι δηµιούργηµά µας, του Πανελ-
λήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος, και ήταν και καµάρι µας πριν
φτάσει στο σηµερινό απαράδεκτο σε λειτουργία σηµείο, µε ευ-
θύνη -θα έλεγα, ακόµα και µε επιλογή, δυστυχώς- των κυβερνή-
σεων της Νέας ∆ηµοκρατίας, τα τελευταία χρόνια.

Και αυτό, παρά τις άοκνες προσπάθειες τόσων εργαζοµένων
στο ΕΣΥ. Οι υπηρεσίες δεν είναι αντάξιες, ούτε των χρηµάτων
που δαπανώνται από το κράτος, από τα ασφαλιστικά ταµεία -δυ-
στυχώς, δαπανώνται πολλά χρήµατα και από τις τσέπες των νοι-
κοκυριών, ούτε ανταποκρίνονται στις πραγµατικές ανάγκες που
έχει η ελληνική οικογένεια, όταν κάποιος αρρωστήσει, ούτε και
στη βασική επιµόρφωση και ενηµέρωση του ευρύτερου κοινού,
για τον τόσο σηµαντικό τοµέα της πρόληψης ασθενειών.

Τι µας φταίει γι’ αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ;
Μήπως µας φταίει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο; «Τι θα κά-
νουµε χωρίς βαρβάρους;», θα έλεγε ο Καβάφης. «Αυτοί ήσαν µια
κάποια λύση». Αν αυτό υπονοείτε, κύριε Τσίπρα, ότι για όλα
φταίει το «κακό» ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, αλλιώς θα ήταν
όλα µέλι-γάλα, τότε απλώς βρίσκουµε ένα εύκολο άλλοθι για να
µην αλλάξουµε τίποτα στον τόπο αυτό, ή για να εξασκούµε επα-
ναστατική ρητορική και µόνο.

Ριζοσπάστες, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, σηµαίνει να
δούµε κατάµατα τα προβλήµατα, χωρίς υπεκφυγές, χωρίς απο-
διοποµπαίους τράγους, και να κάνουµε µια πραγµατική επανά-
σταση. Αυτός είναι ο στόχος µας και στο σηµερινό Εθνικό
Σύστηµα Υγείας.

Η ωµή αλήθεια είναι ότι, σήµερα, θα µπορούσαµε να έχουµε
πολύ καλύτερα νοσοκοµεία, πολύ καλύτερες υπηρεσίες προς
τους πολίτες, περισσότερους γιατρούς και κυρίως νοσηλευτικό
προσωπικό. ∆εν µας φταίει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο,
επειδή για χρόνια είχε ασκηθεί η πολιτική της απύθµενης και
προκλητικής σπατάλης και διαφθοράς. Είχαν χαθεί δισεκατοµ-
µύρια στη µαύρη τρύπα της διαφθοράς,….

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
… των υπερτιµολογηµένων προµηθειών των νοσοκοµείων, των

ρουσφετολογικών προσλήψεων. Αντί να προσλαµβάνουν για να
πηγαίνουν γιατροί στην περιφέρεια, έκαναν ρουσφέτια για να
τους φέρουν στο κέντρο, ενώ έχει ανάγκη γιατρών η περιφέρεια.

∆εν φταίει κανένα ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο για προβλή-
µατα, όπως κατακερµατισµό των υπηρεσιών, η ανυπαρξία πρω-
τοβάθµιας περίθαλψης και υπηρεσιών φροντίδας υγείας, τα
τεράστια χρέη των νοσοκοµείων, οι δραµατικές ελλείψεις στο νο-
σηλευτικό προσωπικό, η ανυπαρξία αξιολόγησης της ποιότητας
των υπηρεσιών, το ψηφιακό χάσµα, δηλαδή η σχεδόν πλήρης
απουσία ενός µηχανογραφικού συστήµατος -παρ’ ότι έχουµε
ηλεκτρονικούς υπολογιστές παντού, πήραν τις προµήθειές τους
οι εταιρείες που να παρακολουθεί τις προµήθειες, τη συνταγο-
γράφηση και τη θεραπεία, εξασφαλίζοντας ότι το κάθε ευρώ του
Έλληνα πολίτη αξιοποιείται σωστά και δεν πάει στις τσέπες, ούτε
κάποιων ασύδοτων γιατρών, ούτε της κερδοσκοπίας των µεγά-
λων φαρµακοβιοµηχανιών, ούτε στην υπερπαραγωγή διαγνω-
στικών αναγκών -όλοι πρέπει να κάνουν όλες τις διαγωνιστικές
εξετάσεις, για να λυµαίνονται τα χρήµατα των ασφαλιστικών τα-
µείων, διάφορα ιδιωτικά συµφέροντα.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτό καλούµαστε να αλλάξουµε,
αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Και σε αυτό σας καλώ – γιατί
αυτός είναι ένας τοµέας, όπου θα µπορούσαµε νοµίζω να συ-
νεργαστούµε ως προοδευτική παράταξη- να συµβάλλετε και
εσείς σε αυτές τις µεγάλες αλλαγές που κάνουµε στο Εθνικό Σύ-
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στηµα Υγείας, υπέρ του πολίτη.
Εµείς, αυτά θα τα αλλάξουµε, για τρεις λόγους: Πρώτα απ’

όλα, εµείς ειδικά σε εποχή κρίσης, είµαστε αποφασισµένοι να
αναστήσουµε το κράτος πρόνοιας και ένα δίκτυ προστασίας του
πολίτη, που το χρειάζεται σήµερα όσο ποτέ άλλοτε.

∆εύτερον: Παρά την κρίση, οι δικές µας αρχές µας, υπαγο-
ρεύουν να θέτουµε προτεραιότητα τις βασικές ανάγκες του πο-
λίτη. Για εµάς, η υγεία είναι δηµόσιο αγαθό, το οποίο προασπί-
ζουµε.

Και τρίτον, λόγω της κρίσης, της οικονοµικής ένδειας, θα χτυ-
πήσουµε αλύπητα την σπατάλη, τη διαφθορά και την κερδοσκο-
πία, που είναι σε βάρος του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, αλλά
και σε βάρος τελικά της ίδιας της υγείας του πολίτη, προασπί-
ζοντας και το δηµόσιο συµφέρον, και τα οικονοµικά της υγείας,
και των ασφαλιστικών ταµείων, που λύγισαν κάτω από την κακο-
διαχείριση.

Τί κάνουµε, συγκεκριµένα: Μέσα σε αυτήν τη δύσκολη πε-
ρίοδο, ήδη ενισχύουµε τις µονάδες εντατικής θεραπείας. Ήδη
λειτουργούν ογδόντα τρεις νέες κλίνες και υλοποιείται το πρό-
γραµµα, µε στόχο τις εκατόν πενήντα κλίνες στο άµεσο µέλλον.
Είναι δέσµευσή µας.

∆ροµολογήθηκε η ρύθµιση των χρεών των νοσοκοµείων,
αυτών που βρήκαµε. Ήδη αποπληρώθηκαν 1,2 δισεκατοµµύρια
ευρώ.

Θεσπίστηκε η λίστα φαρµάκων, σε συνδυασµό µε τη µείωση
της τιµής των φαρµάκων, την ηλεκτρονική συνταγογράφηση, τις
ηλεκτρονικές προµήθειες. Βάζουµε κανόνες επιτέλους και αντι-
µετωπίζουµε την τεράστια σπατάλη στα νοσοκοµεία και στα
ασφαλιστικά ταµεία. Και θα φθάσουµε στο σηµείο, όπου δεν θα
µπορεί να γίνεται καµµία συναλλαγή µε το δηµόσιο, εκτός µηχα-
νογραφικού συστήµατος.

Μόλις προχθές, εγκρίθηκαν από τη Βουλή διατάξεις που προ-
ώθησε το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και που
προβλέπουν: Ηλεκτρονικές προµήθειες και δηµοπρασίες στο
χώρο της υγείας. Παρατηρητήριο τιµών προµηθειών υγείας. Νο-
σοκοµειακή συσκευασία και διαγωνισµούς για την προµήθεια
φαρµάκων από το ΕΣΥ µε βάση τη δραστική ουσία. Υποχρέωση
λειτουργίας φαρµακείου στις ιδιωτικές κλινικές άνω των εξήντα
κλινών και ασφαλιστική δικλείδα διακοπής της σύµβασής τους
µε τα ασφαλιστικά ταµεία, για όσους δεν συµµορφωθούν. Ναι,
βάζουµε έλεγχο και στα ιδιωτικά νοσοκοµεία και κλινικές. Υπο-
χρέωση ηµερήσιας δόσης φαρµάκων ασθενούς και συνταγολο-
γίου, από τα φαρµακεία των νοσοκοµείων του ΕΣΥ και των
ιδιωτικών κλινικών. Αυστηρός έλεγχος της προµήθειας και της
διακίνησης των φαρµάκων από τις ιδιωτικές κλινικές. Περιορί-
ζουµε δραστικά τη σπατάλη στην υγεία, παρά τις δυσκολίες που
κληρονοµήσαµε.

Σε ό,τι αφορά τα θέµατα των γιατρών, το σύνολο περίπου εξή-
ντα χιλιάδων υπηρετούντων σήµερα ως ιατρικό και νοσηλευτικό
προσωπικό, έχουµε κενές θέσεις. Βρίσκονται ήδη σε διαδικασία
επιλογής -και δεν σταµατάει αυτό στο ΑΣΕΠ -οι περίπου τρεις χι-
λιάδες θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού, που προκηρύχθηκαν
το ∆εκέµβριου του 2009. Εγκρίθηκαν και προωθούνται στις νο-
µαρχίες περίπου διακόσιες θέσεις ειδικευµένων και σε ό,τι
αφορά υπερωρίες και εφηµερίες έχουν εγκριθεί κονδύλια περί-
που πεντακοσίων εκατοµµυρίων ευρώ από τα συναρµόδια
Υπουργεία Υγείας και Οικονοµικών.

Τα ανωτέρω έχουν προ διµήνου διαβιβαστεί στους αρµόδιους
φορείς και έχει επιπλέον δοθεί η συµπληρωµατική επιχορήγηση
για δεδουλευµένες εφηµερίες γιατρών, Ιανουαρίου και Φεβρου-
αρίου 2010, δηλαδή προσφάτως.

Κυρίες και κύριοι, αγαπητέ κύριε Τσίπρα, θα ξέρετε ότι εµείς,
στο θέµα της προστασίας του πολίτη και στα θέµατα βασικών δι-
καιωµάτων, όπως είναι της υγείας, θα επενδύσουµε πλήρως. Και
θα επενδύσουµε παρά τις οικονοµικές δυσκολίες, διότι για µας
είναι προτεραιότητα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξιος Τσίπρας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, σας άκουσα µε προσοχή να λέτε ότι ήταν
παιδί σας το Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Και ακριβώς αυτό είναι το
πρόβληµα: Ότι µε όσα συµβαίνουν σε τούτη τη χώρα, έξι µήνες
τώρα και µε την αδυναµία σας να βάλετε κόκκινες γραµµές παίρ-
νετε διαζύγιο µε την ιστορία σας. Έχετε πάρει µια νωπή λαϊκή
εντολή και στο χώρο της υγείας να κάνετε άλλα πράγµατα από
αυτά που κάνετε.

Μου απαριθµήσατε µία σειρά από θετικά µέτρα, πολλά εκ των
οποίων, ισολογισµούς, µηχανογράφηση, διπλογραφικό σύστηµα,
πάταξη της διαφθοράς, τα είχαµε συζητήσει σε αυτό το Κοινο-
βούλιο, τα είχε συζητήσει και τα είχε αποφασίσει το Εθνικό Κοι-
νοβούλιο από το 1996 µε κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ. Από τότε οκτώ
χρόνια κυβέρνησης ΠΑΣΟΚ και άλλα πέντε Νέας ∆ηµοκρατίας
δεν πήγε τίποτα µπροστά. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας βουλιάζει
και δεν φταίει η Αριστερά γι’ αυτό, που µου λέτε ότι δεν είναι ρι-
ζοσπαστικό να µας λέτε τέτοια πράγµατα.

Ξέρετε τι έλεγε το πρόγραµµά σας πριν από έξι µήνες; Έλεγε
ότι δεσµεύεστε για την αναγέννηση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, για ενιαία δοµή, δωρεάν υψηλού επιπέδου υπηρεσίες.
Έλεγε προσλήψεις νέου προσωπικού τριών χιλιάδων θέσεων
κάθε χρόνο πέραν των συνταξιοδοτήσεων. Ενίσχυση του προ-
σωπικού του ΕΣΥ µε προτεραιότητα το νοσηλευτικό και τεχνο-
λογικό προσωπικό.

Ξέρετε τι γίνεται αυτήν τη στιγµή στα δηµόσια νοσοκοµεία;
Αυτό νοµίζετε ότι κάνετε; Το ακριβώς αντίθετο συµβαίνει. Μειώ-
σατε την κρατική χρηµατοδότηση καταδικάζοντας τη δηµόσια
υγεία σε κατάρρευση, περικόψατε λειτουργικές δαπάνες κατά
2/3, µειώνετε µισθούς σε όλο το προσωπικό και αυτό µας λέτε ότι
δεν έχει τη σφραγίδα του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου αλλά
τη δική σας σφραγίδα; Είναι δική σας επιλογή αυτή;

Κύριε Πρωθυπουργέ, εάν χθες δεν είχατε συναντήσει τους
συνδικαλιστές για να τους πείτε τα µέτρα τα οποία σας ζητούν να
πάρετε, µέτρα καταστροφής για την ελληνική κοινωνία, θα µπο-
ρούσατε σήµερα να µας λέτε άλλα. Σήµερα δεν µπορείτε να µας
τα λέτε αυτά όµως. Έχετε καταλάβει τι πάτε να κάνετε; Έχετε
καταλάβει ότι αυτά τα µέτρα που σας εισηγούνται κι εσείς δεν
αντιδράτε, είναι µέτρα καταστροφής; Τέτοια καταστροφή έχει να
ζήσει η χώρα από τον Β' Παγκόσµιο Πόλεµο. Και µη µας λέτε
«πείτε µας άλλη πρόταση», διότι έξι µήνες τώρα σας λέµε
«στρίψτε το τιµόνι». ∆εν ήµασταν εµείς αυτοί που εισηγηθήκαµε
τα υφεσιακά µέτρα της 3ης του Μάρτη που µας οδήγησαν στην
άβυσσο. Έξι µήνες τώρα σας λέµε, στρίψτε το τιµόνι, πηγαίνει το
πλοίο σε παγόβουνο και εσείς αντί να στρίψετε, ανεβάζετε τα-
χύτητα. Και τώρα που πέσαµε επάνω στο παγόβουνο, τι µας
λέτε; Να πέσουµε όλοι στη θάλασσα και όποιος µπορέσει.

Έχετε άλλη πρόταση; Βεβαίως και έχουµε άλλη πρόταση,
κύριε Πρωθυπουργέ, να µην αποδεχθείτε την καταστροφή της
χώρας. Αυτή είναι η µόνη πρόταση. Ό,τι και να κάνετε µε τα δά-
νεια, ακόµα και αν αύριο έλθουν και σας πουν «σας χαρίζουµε
το χρέος» µε αυτά τα µέτρα που προβλέπουν 5% ύφεση µέχρι
το 2014 νοµίζετε ότι θα δούµε άσπρη µέρα; Θα διαλυθεί η δη-
µόσια υγεία. Και πίσω από τους αριθµούς και τα νούµερα υπάρ-
χουν άνθρωποι, ανάγκες, όνειρα, δικαιώµατα. Υπάρχουν
άνθρωποι πίσω από τα νούµερα! Έχετε καταλάβει τι σηµαίνει να
κόψετε δύο µισθούς; Από ποιους θα τους κόψετε; Από τις νοση-
λεύτριες και τους νοσηλευτές που έχουν ανά πενήντα σε κάθε
θάλαµο και προσπαθούν να δώσουν από το υστέρηµα του χρό-
νου και της ζωής τους για τον συνάνθρωπό τους; Θα κόψετε δύο
µισθούς από τους καθηγητές και τους δασκάλους που µαθαί-
νουν γράµµατα στα παιδιά µας; Για µία οικογένεια εκπαιδευτι-
κών µε δύο παιδιά, ένα να δίνει πανελλήνιες και ένα σε µία άλλη
πόλη να σπουδάζει, ξέρετε τι σηµαίνει περικοπή τεσσάρων µι-
σθών; Από πού θα κόψουν; Από το φροντιστήριο θα κόψουν, από
το νοίκι θα κόψουν, από το φαί θα κόψουν; Τι σηµαίνει από τον
συνταξιούχο που παίρνει 600 ευρώ να του κόψετε δύο συντά-
ξεις; Έχετε καταλάβει τι πάτε να κάνετε; Είναι πολιτική αυτή η
οποία συνάδει µε την ιστορία σας; ∆εν σέβεστε την ιστορία σας!
∆ιότι αυτό που είπε ο κ. Πάγκαλος ότι δεν υπάρχουν κόκκινες
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γραµµές διότι τις κόκκινες γραµµές τις βάζουν οι ισχυροί, αντί-
κειται στην ιστορία αυτού του λαού. Τις κόκκινες γραµµές τις
έβαλε αυτός ο λαός και απέναντι στον κατακτητή και απέναντι
στη χούντα των Συνταγµαταρχών και δεν δικαιούσθε να λέτε ότι
δεν υπάρχουν κόκκινες γραµµές!

Εάν ζούσε ο Ανδρέας Παπανδρέου και έβγαινε ο Αντιπρόε-
δρος της Κυβέρνησης και έλεγε «δεν υπάρχουν κόκκινες γραµ-
µές» θα τον κρατούσε την επόµενη ηµέρα; Πείτε µου επιτέλους
ένα «όχι» που είπατε. Η διαπραγµάτευση έχει και διεκδίκηση.
Ένα «όχι» που είπατε, κύριε Πρωθυπουργέ;

Καταλάβετέ το, κύριε Πρωθυπουργέ και κύριοι της Κυβέρνη-
σης, δεν υπάρχει άλλη επιλογή. Ζητείστε την ετυµηγορία του ελ-
ληνικού λαού. Προκαλέστε δηµοψήφισµα. Αφήστε τον λαό να
δώσει διέξοδο. Έτσι όπως τα κάνατε, δύο επιλογές υπάρχουν, ή
δηµοψήφισµα για να υψώσει ο λαός το ανάστηµά του, ή να πάτε
και να ζητήσετε άλλη λαϊκή εντολή, γιατί η λαϊκή εντολή που πή-
ρατε ήταν όχι για να κατεδαφίσετε την κοινωνία, αλλά για να την
προστατεύσετε.

Και µη νοµίζετε ότι µπορείτε να πάτε πολύ µακριά έτσι. Οι ίδιοι
οι αγαπηµένοι σας σύµµαχοι που βγήκαν χθες στα κανάλια και
ζητούσαν αίµα από τον ελληνικό λαό και ο κ. Καρατζαφέρης και
ο κ. Μητσοτάκης και ο Σύνδεσµος Ελλήνων Βιοµηχάνων, µη νο-
µίζετε ότι θα συνεχίσουν για πολύ να σας σέβονται. ∆εν σας εκτι-
µούν και δεν σας σέβονται. ∆εν είναι οι φυσικοί σας σύµµαχοι
αυτοί.

Μόλις κάνετε τη «βρώµικη» δουλειά, θα τους είστε απολύτως
άχρηστοι και ήδη επεξεργάζονται λύσεις µε τεχνοκράτες –το
Υπουργικό Συµβούλιο- µε «αερητζήδες» που έβγαλαν χρήµατα
από το δηµόσιο πλούτο και σας θέλουν πρωθυπουργεύοντα
Πρωθυπουργό. ∆εν σας αξίζει αυτό, ούτε αξίζει στον ελληνικό
λαό. Η «κόκκινη γραµµή» υπάρχει και είναι η προστασία της
χώρας από την καταστροφή και αν θέλετε συνεργασία µε την
Αριστερά –που µας το λέτε διαρκώς- αλλάξτε στρατηγική και
βγείτε δυναµικά να βάλετε τις «κόκκινες γραµµές» σ’ αυτούς που
θέλουν να καταστρέψουν ό,τι έχει αποµείνει όρθιο στην ελληνική
κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Πρωθυ-

πουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου για τη δευτερολογία του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΠΑΝ∆ΡΕΟΥ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης και

Υπουργός Εσωτερικών): Ξεχνά ο κ. Τσίπρας, βεβαίως, ότι το
«παγόβουνο» υπήρχε πολύ πριν από τις 4 Οκτωβρίου. Κύριε Τσί-
πρα, δεν το αναφέρετε ποτέ αυτό. Σα να ξεκίνησε η Ελλάδα από
τις 4 Οκτωβρίου και µετά. Κατανοώ τις µικροκοµµατικές σκοπι-
µότητες, να µην αναφέρεστε στην 3 Οκτωβρίου και στα προη-
γούµενα έτη, και να κάνετε απλώς το σχολιασµό σας σαν το
ΠΑΣΟΚ να είναι αυτό -και σήµερα µάλιστα, αυτό το ΠΑΣΟΚ, αυτή
η Κοινοβουλευτική Οµάδα και αυτή η Κυβέρνηση- που έχει την
ευθύνη για το γεγονός ότι έχουµε επιτήρηση σ’ αυτήν τη χώρα.

Ξέρετε γιατί υπήρξε επιτήρηση; επισήµως, από την Ευρωπαϊκή
Ένωση, από τη Συνθήκη του Μάαστριχτ, βεβαίως, την οποία κι
εσείς ψηφίσατε -και θέλω κι εδώ να αναλάβετε και εσείς τις ευ-
θύνες σας, είτε συµφωνείτε, είτε δεν συµφωνείτε µε τη Συνθήκη
του Μάαστριχτ και µπορούµε κι εµείς να συζητήσουµε για αλλα-
γές στη Συνθήκη του Μάαστριχτ, αλλά η Συνθήκη του Μάαστριχτ
λέει πολύ συγκεκριµένα: Εάν µία χώρα ξεπεράσει το 3% του ελ-
λείµµατος, µε κάποια ελαστικότητα –αν θέλετε- και λόγω της κρί-
σης –γιατί αυτό έγινε- µπαίνει υπό επιτήρηση. Και µπήκαµε για
δεύτερη φορά. Η απόφαση ήταν απλή! Ήταν λόγω του προϋπο-
λογισµού του 2009 και των προηγούµενων προϋπολογισµών. Και
ήταν και λόγω της αναξιοπιστίας της χώρας µας.

∆υστυχώς, έχει ευθύνη και η Ευρωπαϊκή Ένωση, που δεν επε-
σήµανε εγκαίρως αυτήν την κατάσταση, παρ’ ότι υπήρχαν όλες
οι ενδείξεις, αν όχι τα πλήρη στοιχεία, και γι’ αυτό, ακριβώς, βρι-
σκόµαστε σήµερα σε επιτήρηση. Όχι λόγω της πολιτικής του
ΠΑΣΟΚ, κύριε Τσίπρα. Λόγω της πολιτικής της σπατάλης, της
διαφθοράς, της πελατειακής λογικής, της κακοδιαχείρισης των
χρηµάτων του ελληνικού λαού τόσα χρόνια. Και βρισκόµαστε σή-
µερα µπροστά στο φαινόµενο να µην µπορούµε να δανειστούµε
από τις διεθνείς αγορές. Αυτή είναι η πραγµατικότητα δυστυχώς.

Άρα, λοιπόν, το παγόβουνο υπήρχε πολύ πιο πριν. Εµείς στρί-

ψαµε το τιµόνι κι εµείς έχουµε κόκκινες γραµµές για να φύγουµε
το γρηγορότερο από την κηδεµονία και την επιτήρηση, στην
οποία µας έβαλαν οι προηγούµενες κυβερνήσεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Και γι’ αυτό θέλουµε γι’ αυτό τη µεγάλη προοδευτική συµµα-

χία των πολιτών και των υγιών δυνάµεων της χώρας µας για την
ανάταξη και ανασυγκρότηση αυτής της χώρας, για να φύγουµε
ακριβώς απ’ αυτήν την κηδεµονία. Και αυτό είναι µέρος της πε-
ρήφανης –ναι- ιστορίας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος, να παλεύει για την ανεξαρτησία αυτού του τόπου από το
1974 και µετά, ως βασική µας αρχή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
Όπως βασική µας αρχή, είναι να προστατέψουµε, αγαπητοί

συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, και τον αδύναµο και, κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε, µε πολλά «όχι», όχι στο δρόµο µε πέτρες, αλλά µε σκλη-
ρές διαπραγµατεύσεις, για να µπορέσουµε να προφυλάξουµε
ό,τι µπορούµε για τον αδύναµο και τη µεσαία τάξη στη χώρα µας,
σ’ αυτές τις δύσκολες συνθήκες. Και βεβαίως, δεν είναι πολύ ευ-
χαριστηµένοι πάρα πολλοί, που µπορούσαν παλαιότερα να ξε-
φεύγουν από ένα φορολογικό σύστηµα που τους ευνοούσε. ∆εν
ξέρω αν είναι σύµµαχοι ή αντίθετοι ή εχθροί, αλλά επιτέλους,
αυτό που λέµε εδώ είναι ότι, υπάρχει µόνο ένας πολίτης σ’ αυτήν
τη χώρα, ο Έλληνας πολίτης. ∆εν υπάρχουν διακρίσεις, όλοι
έχουν τα ίδια δικαιώµατα, όλοι έχουν τις ίδιες ευθύνες, όσο ψηλά
και αν βρίσκονται, όσο πλούσιοι και αν είναι, όση ισχύ και αν
έχουν. Είναι ίσοι µπροστά στο νόµο, αυτό λέµε. Και έχουµε ένα
φορολογικό σύστηµα, που αναδιανέµει τα βάρη και τα πλούτη
µε σωστό τρόπο. Αυτή είναι επίσης η δική µας κόκκινη γραµµή,
µία ευνοµία στη χώρα µας, για να υπάρχει σιγουριά, σιγουριά και
ασφάλεια, ιδιαίτερα για τους αδύναµους.

Γι’ αυτό, εµείς έχουµε θέσει το σύστηµα υγείας ως προτεραι-
ότητα και, κανένα ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, καµµία επιτή-
ρηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, δεν θα το αλλάξει αυτό και δεν
το αλλάζει.

Έρχοµαι εδώ και σας τονίζω συγκεκριµένα, για να µη λέµε γε-
νικότητες ότι συνεχίζονται οι προσλήψεις σε ιατρικό προσωπικό,
σε νοσηλευτικό προσωπικό και το 2009 και το 2010, όπως έχουµε
προγραµµατίσει. Ενισχύονται τα νοσοκοµεία, ιδιαίτερα της περι-
φέρειας, µέσω του ΕΣΠΑ, σε δοµές υγείας και σε εξοπλισµό.
Εφηµερίες. ∆εν υπάρχει µείωση 10%, κάνουν δουλειά οι άνθρω-
ποι, πληρώνονται τα δεδουλευµένα, δεν θα υπάρξει µείωση στις
σχετικές πιστώσεις στο πακέτο των νέων µέτρων. Στηρίζουµε το
ΕΣΥ, δεν περικόπτονται οι πιστώσεις για τη λειτουργία του, αντι-
µετωπίζουµε ριζικά και αποφασιστικά τη σπατάλη.

Εκεί µπορείτε να βοηθήσετε, οι συνδικαλιστές σας, οι άνθρω-
ποι του µόχθου. Πράγµατι, όλοι έχουµε ευθύνη, να χτυπήσουµε
‘ένα σύστηµα πελατειακό, σπάταλο και διαφθοράς στο χώρο της
υγείας. Και αυτό δεν έχει σχέση µόνο µε τις καλές υπηρεσίες,
έχει σχέση και µε την επιβίωση των ασφαλιστικών ταµείων, των
συντάξεων. Και αυτό δεν έχει σχέση ούτε µε ∆ΝΤ ούτε µε επιτή-
ρηση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, είναι δική µας υποχρέωση και
δική µας δυνατότητα. Μην εθελοτυφλούµε.

Σε ό,τι αφορά τις προσλήψεις, στο ΑΣΕΠ, εξετάζονται ήδη αι-
τήσεις τριών χιλιάδων εκατόν τριών νοσηλευτών –µε προκήρυξη
του ∆εκεµβρίου- και έχει πάει η προκήρυξη στα νοσοκοµεία για
εννιακόσιες δεκαπέντε νέες θέσεις γιατρών. Ετοιµάζεται η προ-
κήρυξη για τρεις χιλιάδες νέες θέσεις νοσηλευτών και, όπως σας
είπα το πρόγραµµα προσλήψεων δεν σταµατά στην υγεία. Είναι
βασική µας δέσµευση και αυτή τηρούµε, παρά τις µεγάλες δυ-
σκολίες που αντιµετωπίζουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι η συζήτηση της υπ’ αριθ-
µόν 34/27/19-4-2010 επίκαιρης επερώτησης δεκατεσσάρων
Βουλευτών του ΛΑΟΣ αρµοδιότητας του Υπουργείου Εξωτερι-
κών, σχετικά µε τις εξελίξεις στην ελληνική εξωτερική πολιτική
που είχε προγραµµατιστεί για σήµερα 30-4-2010 αναβάλλεται
σύµφωνα µε την παράγραφο 8 του άρθρου 135 του Κανονισµού
της Βουλής και µετά από συνεννόηση του αρµόδιου Υπουργού
µε τον Πρόεδρο του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωρ-
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γίου Καρατζαφέρη.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το λόγο;
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Καρατζαφέρη,

ζητάτε το λόγο επί προσωπικού;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-

δοξου Συναγερµού): Ναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Θα σας δώσω το λόγο

για ένα λεπτό. Θα µου επιτρέψετε όµως να θυµίσω τι λέει το σχε-
τικό άρθρο 68 του Κανονισµού. Λέει ότι προσωπικό ζήτηµα θεω-
ρείται η µοµφή που περιέχει υβριστική εκδήλωση ατοµικά
εναντίον Βουλευτή ή µέλους της Κυβέρνησης καθώς και η από-
δοση σε οµιλητή διαφορετικής γνώµης από εκείνην που εξέ-
φρασε. Τώρα κατά την άποψή µου δεν υπάρχει αυτή η
περίπτωση αλλά εν πάση περιπτώσει, για να µη χάσουµε περισ-
σότερο χρόνο, σας δίνω το ένα λεπτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Πρόεδρε, όταν ακούγεται στη φράση
από το στόµα του αξιοτίµου Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ ότι θέλουµε
να πιούµε το αίµα του λαού, νοµίζω ότι είναι σκληρή φράση. Και
θα έλεγα ότι δεν είναι επιπολαιότητα ούτε παρορµητισµός. ∆εν
είναι η πρώτη φορά που το λέει.

Κύριε Τσίπρα, βαµπίρ στην Αίθουσα αυτή δεν υπάρχουν.
Υπάρχουν στις συνιστώσες εκείνες που φέρνουν σε επαφή τους
τροµοκράτες µε το οργανωµένο έγκληµα. Αυτές δηµιουργούν
συνθήκες αίµατος. Και σας καλώ να φύγετε από την ιδέα και τη
λογική του χάους όπως έχετε αναπτύξει …, γιατί το χάος δεν
οδηγεί πουθενά.

Εποµένως, ας σοβαρευτούν όλοι µπροστά στην κρίση που
υπάρχει στην πατρίδα. ∆εν είναι ευχάριστο ούτε για αυτούς να
πάρουν αυτά τα µέτρα ούτε και εµείς να δώσουµε την οποιαδή-
ποτε συνηγορία για αυτά τα µέτρα. Περιµένω τη δική σας πρό-
ταση. Και αν κρίνουµε ότι η δική σας πρόταση για να φύγουµε
από την κρίση είναι καλύτερη, να είστε σίγουρος ότι παρ’ ότι
προέρχεται από µας θα τη στηρίξουµε. Πρόταση δεν ακούµε
πώς θα φύγουµε από την κρίση. Επιτέλους περισσότερη σοβα-
ρότητα δεν βλάπτει στην Αίθουσα!

(Χειροκροτήµατα από το ΛΑΟΣ)
ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Κύριε Πρό-
εδρε, µπορώ να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εσείς επί προσωπι-
κού;

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Προφανώς,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Εξακολουθώ και επι-
µένω ότι και στην περίπτωση αυτή δεν υπάρχει προσωπικό.

Θα δώσω και σε σας, για ένα λεπτό, το λόγο.
Θα ήθελα, όµως, να υπογραµµίσω το εξής και προς σε σας,

κύριε Καρατζαφέρη, και προς σε σας, κύριε Τσίπρα: Τείνει να δη-
µιουργηθεί ένα έθιµο εδώ. Στις ερωτήσεις προς τον Πρωθυ-
πουργό την Παρασκευή, όταν γίνεται ερώτηση, απάντηση και
συζήτηση σε ερώτηση που καταθέτει ο κ. Τσίπρας ή εσείς, κύριε
Καρατζαφέρη, µετά συνήθως ζητάτε το λόγο επί προσωπικού.
Και έχουµε ένα δεύτερο γύρο άτυπο µεν και εκτός Κανονισµού,
θα έλεγα, µε αυτόν τον τρόπο.

Εν πάση περιπτώσει, για να µην πάρουµε περισσότερο χρόνο,
κύριε Τσίπρα, έχετε και σεις ένα λεπτό για να διατυπώσετε την
άποψή σας.

ΑΛΕΞΙΟΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς): Είναι προφανές
ότι ο κ. Καρατζαφέρης επιδιώκει για τον εαυτό το ρόλο αυτό-
κλητου υποστηρικτή του Πρωθυπουργού. Γι’ αυτό και κάθε φορά
που µιλάω σ’ αυτήν την Αίθουσα και ερωτώ τον Πρωθυπουργό,
παίρνει το λόγο –δήθεν- επί προσωπικού για να αντικρούσει αυτά
που είπα.

∆εν θα µιλήσω επί της ουσίας σ’ αυτές τις κατηγορίες που εξέ-
θεσε, διότι δεν είναι σοβαρές. Το µόνο που θα πω είναι ότι ο κ.
Καρατζαφέρης αλλάζει διαρκώς γραµµή και δεν µπορεί κανείς
να τον πιάσει από πουθενά. ∆ιότι σ’ αυτήν την Αίθουσα αυτός

ήταν που πρωτόβαλε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.
Κύριε Καρατζαφέρη, εσείς το βάλατε και τώρα επειδή έχετε

καταλάβει ότι δεν θέλετε να ταυτιστείτε µε αυτήν την τραγωδία
και µε αυτήν την καταστροφή που έρχεται, προσπαθείτε να επι-
τίθεστε στην Αριστερά µε αήθη τρόπο. ∆εν θέλω να σχολιάσω
αυτά που είπατε διότι ξέρετε τέτοιου είδους κατηγορίες είναι
εξαιρετικά επικίνδυνες και οι παραλληλισµοί µε τροµοκρατία και
µε χάος.

Το χάος είναι στην πόρτα µας, κύριε Καρατζαφέρη, δεν είναι
οι αγώνες των εργαζοµένων. Το χάος είναι αυτό που έρχεται για
τους µισθούς για τις συντάξεις, για την κοινωνική συνοχή και
έχετε και εσείς ευθύνη γι’ αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Πάντως οι τοποθετή-
σεις και των δύο αποδεικνύουν ότι δεν επρόκειτο περί προσωπι-
κών ζητηµάτων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆' Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριοι συνάδελφοι,
τώρα θα συζητηθεί η µε αριθµό 718/27.4.2010 πρώτη επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
τος κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις ενέργειες του Υπουργείου
για τη διερεύνσηση εµπλοκής Ελλήνων γιατρών στην υπόθεση
φαρµακευτικής εταιρείας του εξωτερικού κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση έχει ως εξής:
«Πρόσφατα τα βρετανικά µέσα ενηµέρωσης, αποκάλυψαν ότι

σε σκάνδαλο εκατοµµυρίων ευρώ εµπλέκονταν Έλληνες γιατροί
και µέλη διοικητικών συµβουλίων ελληνικών νοσοκοµείων, οι
οποίοι δωροδοκούνταν από υψηλόβαθµα στελέχη φαρµακευτι-
κής εταιρείας.

Συγκεκριµένα η βρετανική δικαιοσύνη προχώρησε στην κατα-
δίκη σε ποινή κάθειρξης ενός έτους, υψηλόβαθµου στελέχους
βρετανικής φαρµακευτικής εταιρείας, κατόπιν οµολογίας του
ιδίου ότι χρηµάτιζε Έλληνες γιατρούς, προκειµένου να εξασφα-
λίζει συµβόλαια για την προµήθεια ορθοπεδικού εξοπλισµού
αξίας πολλών εκατοµµυρίων ευρώ σε ελληνικά νοσοκοµεία.

Είναι αξιοσηµείωτο πως ενώ τα δικαστήρια του Λονδίνου απο-
δίδουν δικαιοσύνη για υπόθεση διαφθοράς στο εξωτερικό, στην
Ελλάδα δεν έχει έως σήµερα αποδοθεί καµµία ευθύνη.

Πρόκειται για ένα ακόµα δείγµα του σαθρού συστήµατος δια-
χείρισης του αγαθού της υγείας από υψηλά κυκλώµατα συµφε-
ρόντων, ενώ επίσης η απουσία παρατηρητηρίου αναλώσιµων
προϊόντων στο Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
έχει συµβάλει στην αδιαφάνεια διαχείρισης του ιατρικού εξοπλι-
σµού και των αναλωσίµων.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Σε τι διοικητικές ή δικαστικές ενέργειες έχει προβεί το Υπουρ-

γείο ώστε αφ’ ενός µεν να εντοπιστεί το κύκλωµα αυτό και αφε-
τέρου να παραπεµφθεί η υπόθεση στη δικαιοσύνη;»

Στον ερωτώντα Βουλευτή θα απαντήσει η Υπουργός Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Απαντώντας στο σοβαρό αυτό θέµα που αναδεικνύει µε την

ερώτησή του ο συνάδελφος, κ. Κουρουµπλής, θα ήθελα να πω,
αγαπητέ συνάδελφε, ότι είναι ένα ζήτηµα που ήδη βρίσκεται
κάτω από δικαστική διερεύνηση.

Φυσικά είναι τρία Υπουργεία που παρακολουθούν την εξέλιξη,
δηλαδή: πρώτα απ’ όλα το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, και είχε την
ευκαιρία ο συνάδελφος Υπουργός ∆ικαιοσύνης, κ. Καστανίδης,
την προηγούµενη εβδοµάδα να δώσει µία ενηµέρωση για την πο-
ρεία της δικαστικής έρευνας, το Υπουργείο Οικονοµικών µε την
αρµόδια υπηρεσία ελέγχου και φυσικά το Υπουργείο Υγείας συν-
δράµοντας σε όλη αυτήν την έρευνα.

Για να είµαι και πιο ακριβής, µε βάση τα στοιχεία που ο ίδιος ο
Υπουργός ∆ικαιοσύνης έδωσε, η εισαγγελική έρευνα στη χώρα
µας, γι’ αυτό το θέµα, ξεκίνησε τον Ιανουάριο του 2009.

Ο τότε εισαγγελέας του Αρείου Πάγου ανέθεσε στον κ. Κα-
ρούτσο, προϊστάµενο τότε της Εισαγγελίας Εφετών Αθηνών, τη
σχετική διερεύνηση. Η αλήθεια είναι ότι υπήρξε µια καθυστέ-
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ρηση πριν από τις εκλογές. Στη συνέχεια ανέλαβε, γιατί είχαµε
την αποχώρηση του προϊσταµένου, ο κ. Μακρής, προϊστάµενος
Εισαγγελέας Εφετών και ανέθεσε σε εισαγγελέα εφετών να συ-
νεχίσει την έρευνα και, όπως είπε ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, τώρα
έχει δώσει εντολή να επιταχυνθεί αυτή η έρευνα.

Στη συνέχεια διαβιβάστηκαν στην αρµόδια υπηρεσία στο
Υπουργείο Οικονοµικών, στην ειδική υπηρεσία ελέγχων, προκει-
µένου εκεί να υπάρξουν κάποιες επιπλέον προσπάθειες διερεύ-
νησης, καθώς πρέπει να συνταχθεί ένα πόρισµα το οποίο θα
διαβιβαστεί βέβαια µετά στη δικαιοσύνη, είτε αφορά χρηµατι-
στηριακές συναλλαγές είτε αναγκαίο άνοιγµα τραπεζικών συ-
ναλλαγών και συσχέτιση διαφόρων οικονοµικών στοιχείων, για
να υπάρχει µια πλήρης εικόνα.

Με την ολοκλήρωση και παράδοση του πορίσµατος, στη συ-
νέχεια φυσικά, θα µπορεί και η εισαγγελία να προχωρήσει και να
ασκήσει τις αντίστοιχες ποινικές διώξεις. Άρα, το συγκεκριµένο
θέµα είναι σε πλήρη εξέλιξη, σε πλήρη παρακολούθηση και από
το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης.

Θέλω να µου επιτρέψετε να κάνω και µια γενικότερη αναφορά
και να πω ότι το ένα θέµα που σαφώς µας ενδιαφέρει είναι να
υπάρχει πλήρης διαλεύκανση σ’ αυτήν την υπόθεση. Ταυτό-
χρονα, όµως, και η ερώτησή σας ακολουθεί και τη σαφή τοπο-
θέτηση του Πρωθυπουργού, το ζήτηµα είναι σήµερα, πάνω απ’
όλα, να διασφαλίσουµε ότι δεν θα υπάρξουν τέτοιες υποθέσεις
ξανά στο µέλλον.

Γι’ αυτόν το λόγο µε µεγάλη αποφασιστικότητα, όπως γνωρί-
ζετε, ψηφίσαµε και την περασµένη Τετάρτη µια σειρά από δια-
τάξεις που κάνουν πολύ πιο αυστηρό, πιο διαφανή και
αποτελεσµατικό τον έλεγχο των προµηθειών και φυσικά, εγκαθι-
δρύουν επιτέλους ένα Παρατηρητήριο Τιµών Αναλωσίµων, προ-
κειµένου να µην µπορούν πίσω από υπερτιµολογήσεις να
κρύβονται αυτές οι ζώνες της παρανοµίας και του παρασιτισµού
εις βάρος του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και των ασφαλιστικών
ταµείων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Παρακαλείται ο κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής να αναπτύξει

προφορικά την ερώτησή του και να εκθέσει τις σκέψεις του επί
των όσων είπε η κυρία Υπουργός.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η αδυναµία
του πολιτικού συστήµατος τα τελευταία χρόνια, αλλά και η ανι-
κανότητα σε πολλές των περιπτώσεων του πολιτικού του προ-
σωπικού, οδήγησαν τη χώρα στη σηµερινή κατάσταση.

Ένας από τους τοµείς που πραγµατικά έχει µεγάλη συµµετοχή
σ’ αυτήν την καταστροφική κατάσταση είναι δυστυχώς ο ευαί-
σθητος και ύψιστης κοινωνικής σηµασίας τοµέας της υγείας,
όπου πραγµατικά τα τελευταία χρόνια υπήρξε ένα µεγάλο πάρτι
αρπαγής του δηµοσίου χρήµατος. ∆εν µιλάµε, δηλαδή, απλώς
για σπατάλες. Και έρχεται σήµερα η αγγλική δικαιοσύνη να µας
ανοίξει τα µάτια, ας µου επιτραπεί η έκφραση. ∆ιότι τόσα χρόνια
στην Ελλάδα, κύριε Πρόεδρε, εσυντελούντο αυτού του είδους
τα εγκλήµατα στα νοσοκοµεία και κανένας δεν καταδικάστηκε.
Ούτε από τις επιθεωρήσεις του Υπουργείου αναδείχθηκαν τέτοια
ζητήµατα για να φτάσουν κάποιοι να δικαστούν, ούτε δυστυχώς
και από τη δικαιοσύνη. Και έρχεται σήµερα ο ελληνικός λαός να
βιώνει µαρτυρικές ώρες, να επιβάλλονται µέτρα που πραγµατικά
είναι συντριπτικά για την αξιοπρεπή διαβίωσή του και κάποιοι
άλλοι να έχουν συσσωρεύσει πλούτο εις βάρος του ελληνικού
λαού.

Χρεώνεται, λοιπόν, στα πλην του πολιτικού συστήµατος και
έχει δίκιο ο κόσµος να διαµαρτύρεται, διότι δεν µπορεί να είναι
ένα ή δυο φαινόµενα που θα µπορούσε κάποιος να πει ότι πα-
ρεισέφρησαν. Εδώ µιλάµε για δισεκατοµµύρια, κυρία Υπουργέ.
Και πραγµατικά µου κάνει εντύπωση, γιατί κατήργησαν το ν. 2303
που είχε ψηφισθεί το 1995, ο οποίος θα είχε προστατεύσει τον
τοµέα της υγείας και σήµερα, ίσως, δεν θα ήµασταν αναγκα-
σµένοι να πούµε στο συνταξιούχο των 600 ή των 700 ευρώ, ότι
θα του περικόψουµε τη δέκατη τρίτη και δέκατη τέταρτη σύ-
νταξη.

Και επειδή, κυρία Υπουργέ, την ευθύνη δεν έχει ο κόσµος

αυτός, θα πρέπει να εξαντλήσουµε όλα τα περιθώρια, ώστε
πραγµατικά η περικοπή της σπατάλης να δώσει τη δυνατότητα
βελτίωσης των συνθηκών και του τοµέα της υγείας και της πρό-
νοιας, η οποία πραγµατικά χειµάζεται. Και εµείς καθυστερήσαµε
σε ένα βαθµό, κυρία Υπουργέ. ∆ιότι αυτές τις διατάξεις τις πολύ
σηµαντικές που φέρατε, έπρεπε να τις φέρουµε στις 5 Οκτω-
βρίου και να γλιτώσουµε έξι µήνες αρκετά χρήµατα. ∆ιότι σή-
µερα ακόµα οι ίδιες διοικήσεις που χρεώνονται αυτήν την
καταστροφή είναι ακόµη στις θέσεις τους και στον ΟΠΑ∆ και
στον ΕΟΦ και στο ΙΚΑ και στον ΟΓΑ και σε δεκάδες νοσοκοµεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουρουµπλή.

Παρακαλείται για δευτερολογία η κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακο-
πούλου, Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, ορίστε
κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Καταρχάς, θα ήθελα άλλη µία φορά να επαναλάβω ότι όσον
αφορά τη συγκεκριµένη υπόθεση, η οποία όντως αποκαλύφθηκε
από την βρετανική δικαιοσύνη, η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη
να φθάσει µέχρι το τέλος αυτήν τη διερεύνηση. Γι’ αυτό κιόλας
οι οδηγίες είναι –έχουµε τη διαβεβαίωση του Υπουργού ∆ικαιο-
σύνης -ότι υπάρχει πραγµατικά µία πλήρης επιτάχυνση. Μόλις
κατατεθεί και το πόρισµα από την Υπηρεσία Ειδικών Ελέγχων του
Υπουργείου Οικονοµικών, το οποίο είναι κρίσιµο για τη στοιχειο-
θέτηση όλων αυτών των αδικηµάτων, θα υπάρξει –να µείνετε
ήσυχος, αγαπητέ συνάδελφε- η πλήρης διερεύνηση και απόδοση
ευθυνών.

Από εκεί και πέρα, όπως και εσείς σωστά θέτετε και όπως και
ο Πρωθυπουργός πριν από λίγο είπε, σηµασία έχει σήµερα εµείς
να κινηθούµε σε δύο κατευθύνσεις. Και έτσι κινούµαστε. Στηρί-
ζουµε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, γιατί η υγεία είναι δηµόσιο
αγαθό και ιδιαίτερα σε µία περίοδο κρίσης είναι πάρα πολύ ση-
µαντικό. Και ακούσαµε τον Πρωθυπουργό, ο οποίος ήταν σαφής.

Είπε: Προχωράµε το πρόγραµµα προσλήψεων για ιατρικό και
νοσηλευτικό προσωπικό. Στηρίζουµε τα περιφερειακά νοσοκο-
µεία. Στηρίζουµε τα πρόγραµµα εφηµεριών και υπερωριών για
να µπορούν να λειτουργούν τα νοσοκοµεία.

Άρα, λοιπόν, σε αυτήν τη δύσκολη συγκυρία το δείγµα γρα-
φής είναι σαφές. Εκεί που πρέπει να είµαστε κάθετοι και είµαστε
αποφασισµένοι, εκεί που πραγµατικά πρέπει να προασπίσουµε
το δηµόσιο συµφέρον των οικονοµικών της υγείας είναι αυτό το
µέτωπο µε τα κυκλώµατα, τα οποία όλα αυτά τα χρόνια, δυστυ-
χώς, οδήγησαν σε µία διόγκωση δυσανάλογη των ιδιωτικών δα-
πανών της υγείας, σε παρασιτικά κυκλώµατα, σε κυκλώµατα
διαφθοράς και αδιαφάνειας. Και γι’ αυτόν το λόγο, σ’ αυτό το
πλαίσιο προχωράµε γρήγορα και την πλήρη µηχανοργάνωση, για
να µπορούν να υπάρχουν επιτέλους και τα στοιχεία όσον αφορά
την υγεία και φυσικά ένα νέο σύστηµα προµηθειών. Γιατί και
εσείς το αναφέρατε, δυστυχώς, τα συστήµατα προµηθειών δεν
είχαν λειτουργήσει ιδιαίτερα τα τελευταία χρόνια. Και είδαµε το
αποτέλεσµα και στην υπερχρέωση και στην κακοδιαχείριση που
υπήρξε.

Άρα, λοιπόν, αφ’ ενός κάθε καταγγελία και κάθε τέτοια υπό-
θεση διερευνάται, αλλά αφ’ ετέρου –και αυτό είναι το πιο κρί-
σιµο- φτιάχνουµε ένα νέο πλαίσιο και πιστεύω αυτό είναι κάτι που
πρέπει όλοι οι συνάδελφοι απ’ όλα τα κόµµατα της Βουλής, να
υποστηρίξουµε για ένα πλαίσιο εξυγίανσης, διαφάνειας και εξοι-
κονόµησης στα οικονοµικά της υγείας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό.
Τώρα, θα προχωρήσουµε στη συζήτηση της δεύτερης µε

αριθµό 717/27-4-2010 επίκαιρης ερώτησης της Βουλευτού της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Φωτεινής Πιπιλή προς τον Υπουργό Πολι-
τισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την άρνηση του Υπουργείου
για χαρακτηρισµό διατηρητέων κτισµάτων στο ιστορικό Μαρά-
σλειο κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της ερώτησης της κ. Φωτεινής Πιπιλή προς
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλο Γερουλάνο,
έχει ως εξής:
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«Κύριε Υπουργέ, πληροφορήθηκα ότι το Υπουργείο Πολιτι-
σµού διά του Κεντρικού Συµβουλίου Νεοτέρων Μνηµείων τά-
χθηκε κατά του χαρακτηρισµού ως διατηρητέων δύο κτισµάτων
µέσα στο χώρο του ιστορικού Μαρασλείου, δηµιουργηµάτων του
αρχιτέκτονα Νικόλαου Μητσάκη, εκφραστή της µεσοπολεµικής
αρχιτεκτονικής του τόπου.

Είναι θλιβερό να καταστρέφεται έτσι η ιστορική µνήµη της µε-
σοπολεµικής Αθήνας, να απαξιώνεται η προσφορά ενός δηµι-
ουργού. Είναι τραγικό για τη σύγχρονη ελληνική πολιτεία να µην
έχει τόσα χρόνια καταφέρει να ολοκληρώσει το σχέδιο για τη δη-
µιουργία νέων αιθουσών και να καταφεύγει στις φθηνές και απο-
λίτιστες κινήσεις ενός κοινού εργολάβου, γκρεµίζοντας.

Το κέντρο της Αθήνας πολλά δεινά έχει συσσωρεύσει. Και
τώρα που αρκετοί Αθηναίοι που αγαπάµε την πόλη µας προ-
σπαθούµε να τονώσουµε το κίνηµα της επιστροφής κατοίκων σ’
αυτό, οι υπηρεσίες σας προκειµένου να «τελειώσουν» µε αυτό
το χρονίζον πρόβληµα θα επιτρέψουν την δηµιουργία ενός νέου
τσιµεντένιου όγκου τριών χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων µετα-
τρέποντας το αρχικό όραµα του ευεργέτη Μαρασλή σε νέα
Γκράβα. Ερωτάται ο Υπουργός:

1. Πράγµατι αληθεύει ότι θα γκρεµιστεί το ξεχωριστό αυτό συ-
γκρότηµα;

2. Με ποια αρµοδιότητα το Κεντρικό Αρχαιολογικό Συµβούλιο
συναινεί σε θέµα απόλυτης αρµοδιότητας του Υπουργείου Παι-
δείας και διευκολύνει εύκολες ανιστόρητες λύσεις;»

Παρακαλείται ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύ-
λος Γερουλάνος να απαντήσει στην ερωτώσα Βουλευτή.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε, βεβαίως το θέµα της
σχολικής στέγης, αφορά το Υπουργείο Παιδείας και είναι ένα
πάρα πολύ σηµαντικό θέµα.

Το θέµα, όµως, του χαρακτηρισµού ενός κτηρίου ως νεότερο
µνηµείο αφορά το Υπουργείο Πολιτισµού και Τουρισµού. ∆εν τί-
θεται ένα θέµα συναίνεσης του Υπουργείου µε το Υπουργείο Παι-
δείας. Το κάθε ένα έχει το χώρο της αρµοδιότητάς του και το
εάν κάτι θα χαρακτηριστεί «νεότερο µνηµείο», αφορά το Υπουρ-
γείο Πολιτισµού.

Προφανώς, κάτι τέτοιο δεν αφορά µόνο τη γνώµη του Υπουρ-
γού. Για να µπορεί αυτή η διαδικασία να έχει συγκεκριµένα κρι-
τήρια χρησιµοποιείται το Κεντρικό Συµβούλιο Νεωτέρων
Μνηµείων, το οποίο έχει µια σύνθεση και από υπηρεσιακούς µεν,
αλλά και από έξι καθηγητές και δυο αρχιτέκτονες, έναν από το
Υπουργείο Περιβάλλοντος και έναν από το Τεχνικό Επιµελητή-
ριο Ελλάδος. ∆ηλαδή, είναι ένα συµβούλιο το οποίο έχει ένα
κύρος να µπορεί να πάρει, τέτοιες, αποφάσεις αξιοκρατικά. Και
όχι, ευτυχώς, να επαφίεται αυτή η απόφαση στο γούστο ή στο τι
αρέσει στον κάθε Υπουργό.

Άρα, αυτό το οποίο έκανε το Συµβούλιο Νεοτέρων Μνηµείων,
δεν ασχολήθηκε µε το πού θα πάει το 15ο ∆ηµοτικό Σχολείο και
Νηπιαγωγείο. Αυτό µε το οποίο ασχολήθηκε, είναι εάν τα κτί-
σµατα του κ. Μητσάκη είναι νεότερα µνηµεία ή όχι. Πάλι, αυτή η
δουλειά έχει γίνει µε συγκεκριµένα κριτήρια µε τα οποία αποφα-
σίστηκε ότι τα δυο αυτά κτίσµατα, ειδικά, δεν πληρούν τα κριτή-
ρια που έχουµε βάλει για να χαρακτηριστεί κάτι «νεότερο
µνηµείο». Αποφασίστηκε έτσι στις 26 Ιανουαρίου του 2010, να
µην κηρυχθούν αυτά τα κτίσµατα νεότερα µνηµεία.

Τα κριτήρια τα οποία χρησιµοποιήθηκαν ήταν σαφέστατα. Θε-
ωρήθηκε ότι αυτά τα κτίσµατα ήταν µεταγενέστερα από το κε-
ντρικό κτήριο του Μαρασλείου και δεν συνάδουν µορφολογικά
µε το κτήριο του Μαρασλείου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Έχουν αλλοιωθεί από νεότερες προσθήκες και έτσι έχουν
φύγει τα χαρακτηριστικά τους, τα οποία δίνανε κάποιο χαρα-
κτήρα σε αυτά τα κτίσµατα. ∆εν χρησιµοποιήθηκαν κάποιες πρω-
τοπόρες µέθοδοι από τον αρχιτέκτονα, για να θεωρηθεί ότι έχουν
κάποιο συγκεκριµένο στοιχείο, το οποίο πρέπει να διατηρηθεί. Η
αίσθηση -από ανθρώπους που γνωρίζουν τα θέµατα πολύ καλύ-
τερα από εµάς, είναι ότι δεν αποτελούν µέρος του συνολικού κτί-
σµατος του αρχιτέκτονα Μητσάκη.

Θέτοντας όλα αυτά τα κριτήρια, λοιπόν, στις 10 Ιανουαρίου
αποφασίστηκε ότι τα κτίσµατα αυτά δεν χαίρουν χαρακτηρισµό.
Έτσι αποφασίστηκε ότι µπορούµε να προχωρήσουµε στο γκρέ-
µισµά τους. Θυµίζω ότι στην ίδια αυλή όπου βρίσκονται αυτά τα
κτίσµατα, υπάρχουν κοντέινερς στα οποία στεγάζεται ένα δηµο-
τικό σχολείο. Kαι η οποιαδήποτε συζήτηση για ανέγερση σχο-
λείου εκεί πέρα έχει να κάνει και µε αυτό το πράγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Η εικόνα µε τα κοντέινερς, εκεί πέρα, όπως καταλαβαίνετε
είναι κάτι το οποίο δεν τιµά κανέναν από εµάς.

Νοµίζω ότι αυτό απαντά την ερώτησή σας. Βεβαίως, ξέρετε
πάρα πολύ καλά ότι προσπαθούµε στο Υπουργείο Πολιτισµού
και Τουρισµού να κρατάµε µια πολύ µεγάλη ευαισθησία για το τι
είναι «νεότερο µνηµείο». Νοµίζω ότι δεν µπορεί να υπάρξει ένας
άλλος τρόπος, παρά η εµπιστοσύνη που έχουµε σε ένα Κεντρικό
Συµβούλιο για να χαρακτηριστεί κάτι ως τέτοιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Παρακαλείται η συνάδελφος κ. Φωτεινή Πιπιλή, να λάβει το
λόγο προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή της και
να εκθέσει τις σκέψεις της στα όσα είπε ο κύριος Υπουργός.

Ορίστε, κυρία Πιπιλή, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Κύριε Υπουργέ, πρέπει από την αρχή να

διευκρινίσω δύο πολύ σηµαντικά πράγµατα.
Πρώτον, εγώ σ’ αυτό το σχολείο και σ’ αυτά τα κτήρια, που ελ-

πίζω να µην γκρεµιστούν τελικά, πέρασα όλα µου τα µαθητικά
χρόνια ως µαθήτρια και του ∆ηµοτικού και του Γυµνασίου του
Μαρασλείου. Άρα, ξέρω, πάρα πολύ καλά όλο το σύµπλεγµα.

∆εύτερον και κυριότερο, θα συµφωνήσουµε όλοι ότι είναι απα-
ράδεκτο, ειδικά στο κέντρο της Αθήνας αλλά και γενικότερα, να
στεγάζονται από το 1999 σε κοντέινερς µαθητικές τάξεις, λόγω
των τότε σεισµών. Και δεν νοµίζω ότι είναι δικαιολογία στη µνήµη
και στον Έλληνα πολίτη και στον Αθηναίο ότι από το 1999 δια-
χρονικά και διακοµµατικά το Υπουργείο Παιδείας δεν έκανε αυτό
που όφειλε.

Και µάλιστα, διάβασα ότι από το 1963 το Υπουργείο Παιδείας
και ο ΟΣΚ επικαλούνται δυσκολία στο να βρουν κτήριο για να κά-
νουν τις αυξηµένες ανάγκες του ∆ηµοτικού Σχολείου και του Νη-
πιαγωγείου πραγµατικότητα. Τα διευκρινίζω αυτά τα δύο
πράγµατα, γιατί είναι πολύ σηµαντικά.

Το ερώτηµα είναι γιατί η επιτροπή του Υπουργείου Πολιτισµού
λέει κατά πλειοψηφία, ότι δεν ανήκουν αυτά τα κτήρια σε αρχι-
τεκτονικές ιστορικές µνήµες. Εγώ θα καταθέσω στη Βουλή τα
Πρακτικά της ∆ιεθνούς Οργάνωσης Νεότερων Μνηµείων της
DOCO MOMO. Είναι Παγκόσµιος Οργανισµός. Αναφέρει µετά
φωτογραφιών, ότι αυτά τα δύο συγκεκριµένα κτίσµατα του Μη-
τσάκη απαιτείται να προστατευθούν. Μηχανικός δεν είµαι, αρχι-
τέκτων δεν είµαι, Αθηναία όµως που ασχολούµαι µε αυτά, είµαι.

Και το κυριότερο είναι ότι όλοι ξέρουµε ότι είναι ένας µεγάλος
αύλειος χώρος, ήταν αµφιθέατρο -κάναµε ρυθµική γυµναστική
τότε το µακρόστενο κτίριο - που βεβαίως δεν επιτρέπεται στην
εποχή µας, επειδή ο ΟΣΚ ή το Υπουργείο Παιδείας δεν κάνανε
καλά τα δουλειά τους σ’ αυτά τα έντεκα χρόνια, να βρούµε την
εύκολη λύση, να γκρεµίσουµε αυτά, να κάνουµε ένα µεγαθήριο
σύγχρονο σχολείο.

Και γι’ αυτό καταλήγω σε µία πρόταση. Η πρότασή µου είναι
ότι η ίδια η Επιτροπή του Υπουργείου Πολιτισµού -κύριε Γερου-
λάνε, δεν ήσασταν εσείς να το γνωρίζετε- έδωσε αγώνα και µάχη
να διατηρηθούν τα οκτώ, δέκα κτήρια τα προσφυγικά στη Λεω-
φόρο Αλεξάνδρας, επικαλούµενη ακριβώς την αρχιτεκτονική ση-
µασία της Bauhaus.

Επίσης, οι ίδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Πολιτισµού ήθε-
λαν να γκρεµίσουν το Art Deco κτήριο –της Μ. Κουρεµένου- στη
∆ιονυσίου Αρεοπαγίτου. Η παγκόσµια κατακραυγή ορθώς έπεισε
το Υπουργείο Πολιτισµού να παραµείνουν. Θέλω, δηλαδή, να πω
να το ξανασκεφθούµε.

Και σας κάνω µία πρόταση. Η απόσταση από το Μαράσλειο
µέχρι τα προσφυγικά της Αλεξάνδρας είναι γύρω στα επτακόσια
µέτρα. Τα περισσότερα παιδιά στο Μαράσλειο είναι από την πε-
ριοχή Γκύζη-Αµπελόκηπους. Η πρότασή µου είναι, ένα, δύο από
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αυτά τα οκτώ κτήρια -που ρηµάζουν έτσι και αλλιώς ως διατη-
ρητέα της Αλεξάνδρας - έχουν και πολύ µεγάλο χώρο, είναι σε
µια ωραία περιοχή, για να το δούµε µήπως µπορούν να µετα-
στεγαστούν µε οικονοµική ενίσχυση του ΟΣΚ αυτά τα παιδιά από
τα άθλια κοντέινερς, να βρούµε µία ωραία λύση, να πάνε και τα
παιδιά εκεί που πρέπει. Επίσης να παραµείνει και η ιστορική
µνήµη της Αθήνας έτσι όπως πρέπει.

Βλέπετε ότι σας κάνω και συγκεκριµένη πρόταση που είµαι σί-
γουρη -επειδή είστε και Αθηναίος- ότι θα τη µελετήσετε. Έχουµε
οκτώ «σούργελα», όπως τα λέω εγώ δυστυχώς, τα διατηρητέα
προσφυγικά της Αλεξάνδρας. Έχουµε δυσκολίες οικονοµικές.
Εγώ προσωπικά δεν βλέπω να µπορέσουµε να τα αξιοποιήσουµε.
Ένα από αυτά να το πάρει ο ΟΣΚ, να κάνει και ένα ωραίο κήπο
γιατί έχει χώρο, να σώσουµε και τα κτήρια και τα παιδιά από τα
κοντέινερς.

Καταθέτω αυτά του DOCO MOMO, για να ξέρετε ότι υπάρχει
µία διαφορετική αντίληψη σε παγκόσµιο επίπεδο.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Φωτεινή Πιπιλή καταθέτει για
τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ. Πι-

πιλή.
Παρακαλείται ο κ. Γερουλάνος να λάβει το λόγο, προκειµένου

να απαντήσει στην ερωτώσα Βουλευτή δευτερολογώντας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κυρία συνάδελφε, θα κρατήσω την πρότασή σας και θα
τη µεταφέρω και στην Υπουργό Παιδείας για το που µπορεί να
στεγαστεί το 15ο Σχολείο. Σας επαναλαµβάνω, όµως, ότι η συ-
ζήτηση για το αν τα κτίσµατα αυτά είναι διατηρητέα ή όχι, δεν
είχε να κάνει µε το πού θα στεγαστεί το 15ο Σχολείο. Είχε να κάνει
µόνο µε την αξιολόγησή τους ως µνηµεία.

Πρέπει να πω εδώ ότι δεν ήταν απλά µία πλειοψηφία, που απο-
φάσισε ότι αυτά τα κτήρια δεν είναι νεώτερα µνηµεία. Ήταν µία
αρκετά ισχυρή πλειοψηφία 13 προς 2, που όσο να’ ναι έχει µία
σηµασία. ∆εν διαφωνώ µαζί σας ότι και λάθη µπορεί να γίνουν
και να αντιστραφούν αποφάσεις του Κεντρικού Συµβουλίου σε
περίπτωση που κάτι δεν πάει καλά.

Εδώ πρέπει να σας πω ότι το 2007 το Κεντρικό Συµβούλιο Νε-
ωτέρων Μνηµείων είχε γνωµοδοτήσει υπέρ του να µείνουν δια-
τηρητέα αυτά τα κτήρια. Στην απόφαση αυτή του 2007 υπήρχε
µία µικρή πλειοψηφία, µε την οποία κηρύχθηκαν διατηρητέα,
αλλά υπήρχε αρκετά µεγάλη αντίρρηση στην απόφαση αυτή του
Κεντρικού Συµβουλίου. Έτσι ήρθε η αίτηση θεραπείας αυτής της
απόφασης, την οποία ο προκάτοχός µου, ο κ. Σαµαράς και νυν
Πρόεδρος της Νέας ∆ηµοκρατίας, ο ίδιος έστειλε πίσω στο Κε-
ντρικό Συµβούλιο Νεωτέρων Μνηµείων, πριν τις εκλογές του
2009. ∆ηλαδή, ήδη υπήρχε µία απόφαση την οποία ο ίδιος ο κ.
Σαµαράς είχε αποφασίσει ότι για κάποιο λόγο έπρεπε να επανε-
ξετασθεί. Έτσι, λοιπόν, όταν ξαναήρθε το θέµα στο Συµβούλιο
τον Ιανουάριο, ήταν ακριβώς επειδή εκκρεµούσε η προηγούµενη
υπόθεση και το Συµβούλιο µε τη νέα σύνθεσή του αποφάσισε µε
ψήφους 13 προς 2 ότι αυτά τα κτήρια δεν είναι µνηµεία.

∆εν αµφισβητεί κανείς την προσφορά του κ. Μητσάκη. Έτσι
και αλλιώς το κτήριο, το διδακτήριο «Αριστοτέλης» παραµένει ως
ένα µνηµείο και κανείς δεν αµφισβητεί τη σηµασία του. Αλλά για
όλους τους λόγους, που σας είπα νωρίτερα τα άλλα δύο κτήρια
και λόγω της αλλοίωσής τους και λόγω του ότι και ο ίδιος ο κ.
Μητσάκης δεν είχε βάλει ίσως όλη του τη δύναµη σε αυτά τα κτή-
ρια, θεωρήθηκαν ότι δεν αποτελούν πια το µνηµείο, το οποίο
αποτελεί το διδακτήριο «Αριστοτέλης».

Σε κάθε περίπτωση, όµως, είµαι σίγουρος ότι και το Υπουρ-
γείο Παιδείας πάντα αναζητεί νέες λύσεις, για να µην κάνει πα-
ρεµβάσεις. Ακόµα και αυλή να ήταν ο χώρος αυτός, θα γινόταν
µία ειδική προσπάθεια να µην χτιστεί ένα κτήριο εκεί πέρα. Παρ’
όλα αυτά, αυτές είναι ευαισθησίες και ανάγκες του Υπουργείου
Παιδείας, τις οποίες καλό θα ήταν να αφήσουµε στην Υπουργό
να αναπτύξει.

Σας ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριοι συνάδελφοι, πριν προχωρήσουµε, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέ-
σεων καταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του
Υπουργείου Παιδείας ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων
«Αναβάθµιση του ρόλου του εκπαιδευτικού, καθιέρωση κανόνων
αξιολόγησης και αξιοκρατίας στην εκπαίδευση και λοιπές διατά-
ξεις».

Ο συνάδελφος Βουλευτής κ. Ιωάννης Ιωαννίδης µε επιστολή
του προς τον Πρόεδρο της Βουλής αιτείται ολιγοηµέρου αδείας
για µετάβασή του στην Κύπρο, συγκεκριµένα την Τρίτη 4 Μάιου
µε επιστροφή την Τετάρτη 5 Μάιου 2010, προκειµένου να παρα-
στεί εκεί ως κεντρικός οµιλητής σε ηµερίδα για τον αθλητισµό
που διοργανώνει ο ∆ηµοκρατικός Συναγερµός Λάρνακας.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς, η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Προχωρούµε τώρα στην µε αριθµό 725/27-4-2010 τρίτη επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδος κ. Σταύρου Σκοπελίτη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων του Κτηµατολογίου στους ∆ήµους Μυτιλήνης
και Γέρας κ.λπ.

Το κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συναδέλφου
έχει ως εξής:

«Το σοβαρό πρόβληµα που έχει προκύψει µε το Κτηµατολόγιο
που συντάχθηκε στους ∆ήµους Γέρας και Μυτιλήνης και του
Νοµού Λέσβου, έχει γίνει οικονοµικός βραχνάς για τους κατοί-
κους του νησιού. Και αυτό, γιατί τα βάρη και οι συνέπειες από
τον προχειρότητα µε την οποία συντάχθηκε φορτώνονται στις
πλάτες των ιδιοκτητών, προκειµένου αυτά να διορθωθούν και να
αποδείξουν ότι τους ανήκουν τα ακίνητα που είτε δεν καταγρά-
φηκαν σε αυτούς είτε καταγράφηκαν λάθος.

Επιστήµονες και φορείς του νησιού υπολογίζουν ότι το πρό-
βληµα αφορά το 90% των αγροτικών εκµεταλλεύσεων και το 50%
των αστικών. Προκειµένου να διορθωθούν τα λάθη, οι ιδιοκτήτες
αναγκάζονται να προσφύγουν στα δικαστήρια, να επιβαρυνθούν
µε τις δικαστικές δαπάνες και τις αµοιβές τοπογράφων και δικη-
γόρων.

Οι κάτοικοι του νησιού και οι ιδιοκτήτες των ακινήτων δίκαια
ζητούν να αναλάβει η πολιτεία τις ευθύνες της και να δοθεί η δυ-
νατότητα να γίνουν οι καταγραφές και οι διορθώσεις, χωρίς δικές
τους δαπάνες, οι οποίες σε αρκετές περιπτώσεις ξεπερνούν την
αξία του ακινήτου που θέλουν να µεταβιβάσουν.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός τι σκοπεύει να κάνει για να ικα-
νοποιηθεί αυτό το δίκαιο αίτηµα, αφού σε διαφορετική περί-
πτωση θα δηµιουργηθούν απρόβλεπτες καταστάσεις;».

Εκ µέρους του Υπουργείου θα απαντήσει στον κ. Σκοπελίτη ο
Υφυπουργός κ. Αθανάσιος Μωραΐτης, ο οποίος έχει και το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς, θέλω να τονίσω το πόσο ση-
µαντικό είναι το Κτηµατολόγιο για τη χώρα µας. Η σύνταξη του
Κτηµατολογίου αποτελεί ένα µεγάλο έργο, ένα κορυφαίο έργο
το οποίο είναι απαραίτητο για να µπορέσουµε, αξιοποιώντας το
ως εργαλείο, να επιλύσουµε χρόνια προβλήµατα στις ιδιοκτησίες
γης, στις αξίες των ακινήτων και πολλά άλλα.

Το ∆εκέµβριο του 2009 ορίσαµε νέα διοίκηση στην «ΚΤΗΜΑ-
ΤΟΛΟΓΙΟ ΑΕ», την αρµόδια εθνική αρχή για την υλοποίηση
αυτού του κορυφαίου έργου. Τονίζω στο σηµείο αυτό πως η
«ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΑΕ» έχει αναλάβει, επίσης, την εκπόνηση του
∆ασικού Κτηµατολογίου. Είναι σηµαντικό αυτό, αν αναλογιστείτε
πως η Λέσβος αποτελεί νησί µε σηµαντική δασοκάλυψη.

Οι πολίτες σήµερα ταλαιπωρούνται από εκτεταµένα λάθη που
έγιναν κατά την περίοδο της κτηµατογράφησης τόσο, στη Λέσβο,
όσο και σε άλλα νησιά. Στην Κεφαλονιά έχουµε µεγάλα προβλή-
µατα, στην Λευκάδα, στην Κέρκυρα.

Η διαδικασία της κτηµατογράφησης προέβλεπε δύο αναρτή-
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σεις των κτηµατολογικών δεδοµένων, όπου υπήρχε η δυνατό-
τητα να επισηµανθούν τα λάθη από τους ιδιοκτήτες. Ωστόσο, δεν
εντοπίστηκαν τα λάθη είτε λόγω έλλειψης ενηµέρωσης είτε λόγω
αδιαφορίας των ιδιοκτητών.

Με σκοπό, λοιπόν, τη διόρθωση των λαθών και επειδή η «ΚΤΗ-
ΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΑΕ» ενηµερώθηκε για το τι ακριβώς έγινε, δηµι-
ούργησε το Σεπτέµβριο του 2008 τις Μονάδες Τεχνικής
Υποστήριξης, που στελεχώθηκαν µε ειδικούς τεχνικούς. Οι µο-
νάδες αυτές ενηµέρωσαν τους πολίτες που προσήλθαν για τις
κτηµατολογικές εγγραφές των ακινήτων τους και κατέγραψαν τα
σφάλµατα που εκείνοι εντόπισαν και βεβαίως, ανέφεραν.

Ειδικότερα, η Μονάδα Τεχνικής Υποστήριξης του Κτηµατολο-
γίου στη Μυτιλήνη επέλεξε την περιοχή του ∆ήµου Παπάδου
Γέρας, στην οποία έγιναν επιτόπιοι έλεγχοι των ορίων των γεω-
τεµαχίων, ώστε να συγκριθούν µε τα στοιχεία των αρχικών κτη-
µατολογικών εγγραφών. Κατά την εργασία αυτή, συσχετίστηκαν
οι τίτλοι των ακινήτων, οι δηλώσεις, οι ενστάσεις και τα λοιπά
στοιχεία που υπέβαλαν οι πολίτες κατά τη φάση της κτηµατο-
γράφησης.

Ωστόσο, τα πρώτα συµπεράσµατα ανέδειξαν ότι στην περιοχή
αυτή, σε µεγάλο ποσοστό, παρουσιάζεται σηµαντική απόκλιση
στους τίτλους των ακινήτων µε εκείνα που υποδείχτηκαν επιτό-
πια από τους ιδιοκτήτες.

Πρέπει, επίσης, να σας επισηµάνω στο σηµείο αυτό ότι καθ’
όλη την ανωτέρω περίοδο, η προσέλευση των πολιτών ήταν πολύ
περιορισµένη, παρ’ ότι είχαν ενηµερωθεί επαρκώς οι επαγγελ-
µατικοί και λοιποί κοινωνικοί φορείς της περιοχής. ∆υστυχώς, τε-
λικά, προσήλθαν πολίτες οι οποίοι κατέχουν δικαιώµατα γης
-ακούστε το αυτό- που ανέρχονται σε περίπου 2,5% των συνολι-
κών γεωτεµαχίων, που είναι καταχωρηµένα στην κτηµατολογική
βάση.

Πρέπει, επίσης, να σηµειωθεί ότι από τους πολίτες που προ-
σήλθαν για διορθώσεις, τα 2/3 αµφισβήτησαν την ακρίβεια των
κτηµατολογικών εγγραφών, ενώ το 1/3 διαπίστωσε ότι είχαν απο-
τυπωθεί ορθά.

Η νέα διοίκηση στην «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΑΕ» ενηµερώθηκε
άµεσα για τα προβλήµατα που σχετίζονται µε το Κτηµατολόγιο
και απασχολούν τους πολίτες σήµερα των δύο ∆ήµων της Μυτι-
λήνης. Για αυτό το σκοπό ήδη δροµολογεί τις σχετικές διαδικα-
σίες, που επιτρέπουν την αξιοποίηση όλων των εξωδικαστικών
δυνατοτήτων διόρθωσης των εσφαλµένων κτηµατολογικών εγ-
γραφών, χωρίς οικονοµική επιβάρυνση των πολιτών -και αυτό το
τονίζω- ιδιαιτέρα στις περιπτώσεις που οι εσφαλµένες εγγραφές
δεν οφείλονται σε ευθύνη των πολιτών, αλλά σε αστοχίες της
διαδικασίας κτηµατογράφησης.

Επί του παρόντος, εξετάζουµε και άλλες εναλλακτικές λύσεις
για την οριστική επίλυση του προβλήµατος, που έχει προκύψει
στην περιοχή.

Και σύντοµα η «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΑΕ» θα προβεί στην υλοποί-
ηση µιας νέας διαδικασίας για τη διόρθωση των σφαλµάτων της
κτηµατογράφησης στην περιοχή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Παρακαλείται ο συνάδελφος κ. Σταύρος Σκοπελίτης να ανα-

πτύξει προφορικά την ερώτησή του και να απαντήσει ο Υπουρ-
γός.

Ορίστε, κύριε Σκοπελίτη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Άκουσα µε προσοχή αυτό που είπε

ο κ. Υπουργός και ιδιαίτερα αυτό που έχει σχέση µε τη χωρίς δα-
πάνη διόρθωση των λαθών.

Είναι ακριβές αυτό που λέµε, κύριε Υπουργέ, στην επίκαιρη
ερώτησή µας, ότι το 90% των αγροκτηµάτων, των γεωργικών
εκτάσεων είναι καταγεγραµµένο λάθος είτε δεν είναι καταγε-
γραµµένο καθόλου είτε είναι σε λάθος ιδιοκτήτη, καθώς και το
50%-60% των σπιτιών.

Κοιτάξτε τώρα, να σας πω δύο παραδείγµατα για να δείτε τι
προβλήµατα δηµιουργήθησαν, γι’ αυτό φέραµε στη Βουλή το
θέµα.

Έγιναν τα κτηµατολογικά γραφεία, που είπατε, αλλά το µόνο
που έκαναν ήταν να καταγράφουν προβλήµατα και δεν ξέρω αν

τα κατέγραψαν όλα. Θα σας πω ένα παράδειγµα, λοιπόν. Ένας
ιδιοκτήτης ενός σπιτιού κινδυνεύει να το χάσει, γιατί το κατ’ ευ-
φηµισµό Κτηµατολόγιο έχει γράψει το σπίτι σε άλλον. Αυτός ο
άλλος πήγε στην τράπεζα, το έβαλε υποθήκη και πήρε δάνειο.
∆εν πληροί τους όρους του δανείου απέναντι στην τράπεζα και
πάει να βγει σε αναγκαστικό πλειστηριασµό.

∆εύτερη περίπτωση. Ήρθε ένας γιατρός εδώ στην Αθήνα, Μυ-
τιληνιός στην καταγωγή του, που ανάµεσα στις άλλες δουλειές
ήθελε να κάνει και µία γονική παροχή ενός κτήµατος που είχε
στο όνοµά του, στην κατοχή του. Όταν πήγε στο κτηµατολογικό
γραφείο του ∆ήµου της Γέρας –που µιλάµε µιας και αναφερθή-
κατε- του είπαν εκεί ότι δεν υπάρχει κτήµα στο δικό του όνοµα.
Είχε όλα τα χαρτιά, κληρονοµιές, προίκα, γονικές παροχές από
τους γονείς του και δεν ξέρω τι άλλο χρειαζόταν. Του είπαν
«εντάξει, δεν αµφισβητούµε ότι έχεις δίκιο, αλλά πρέπει να πας
στα δικαστήρια». Πήγε και βρήκε τον άνθρωπο που στο όνοµά
του είχε καταγραφεί το ελαιόκτηµα αυτό. ∆έχθηκε ότι είναι
λάθος και ότι δεν έγινε από δική του υπαιτιότητα. Πήγαν κι οι δυο
στο κτηµατολογικό γραφείο, ζήτησαν, λοιπόν, να γίνει διόρθωση
και τους είπαν «όχι, στα δικαστήρια». Πήγε στα δικαστήρια, ξό-
δεψε τόσα χρήµατα που ήταν σαν να το αγόραζε ξανά και κάτι
περισσότερο. Και ο ίδιος µου είπε «το έκανα γιατί ήµουν συναι-
σθηµατικά δεµένος µε αυτό το κτήµα, ο πατέρας µου εκεί δού-
λευε µέσα για να µε σπουδάσει κλπ και έχω χρήµατα να πάω στα
δικαστήρια, διαφορετικά δεν ξέρω αν θα το έκανα».

Λοιπόν, κινδυνεύουν πάρα πολλοί άνθρωποι να χάσουν τα κτή-
µατά τους, λόγω του ότι χρειάζονται πάρα πολλά χρήµατα, γιατί
για κάθε χαρτί που διορθώνεις θέλεις το λιγότερο 1.500 ευρώ, αν
έχεις δέκα ακίνητα θέλεις 15.000 ευρώ. Και πολλές φορές τα
ακίνητα αυτά δεν έχουν ούτε την αξία, κύριε Πρόεδρε των 1.500
ευρώ, σήµερα µε την κατάσταση που περνά η αγροτική µας πα-
ραγωγή.

Λοιπόν, να προχωρήσετε, κύριε Υπουργέ, να υλοποιήσετε
αυτό που είπατε και να γίνει δεκτό αυτό το αίτηµα των κατοίκων
για αδαπάνως διόρθωση των λαθών που έχουν γίνει και τα πε-
ρισσότερα δεν έχουν γίνει από δική τους υπαιτιότητα .

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκοπελίτη.
Παρακαλείται ο κύριος Υπουργός να δευτερολογήσει και να

απαντήσει στα όσα εξέθεσε και προφορικά ο κ. Σκοπελίτης.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, αναφέρατε δύο χαρακτηριστικά
παραδείγµατα, τα οποία θα πρέπει να τα δούµε πάρα πολύ σο-
βαρά και θα µπορούσα κι εγώ να αναφέρω πάρα πολλά άλλα.
Είναι ακριβώς όπως τα λέτε. Πολλές φορές όταν η δουλειά αυτή
δεν έγινε υπεύθυνα, δηµιούργησε πάρα πολλά προβλήµατα.

Θέλω, όµως, να πω κάτι το οποίο το πιστεύω βαθιά. Το Κτη-
µατολόγιο –ξέρετε- δεν είναι µια δουλειά µιας δηµόσιας υπηρε-
σίας, η οποία καλείται να το οργανώσει, στη συνέχεια να το
προστατεύσει και δεν ξέρω τι άλλο. Το Κτηµατολόγιο είναι κάτι
το οποίο µας αφορά όλους.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση , δεν ξέρω το ρόλο της αυτοδι-
οίκησης, δεν το γνωρίζω, αλλά, έχουµε άλλα παραδείγµατα.
Οπότε αν η αυτοδιοίκηση µπήκε µπροστά στη κτηµατογράφηση
και οι πολίτες ενηµερώθηκαν και έγκυρα και έγκαιρα, έγιναν όλες
οι παρατηρήσεις.

Θέλω να επαναλάβω, λοιπόν, ότι το Κτηµατολόγιο είναι κάτι
το οποίο µας αφορά όλους, αυτοδιοίκηση, πολίτες, εµπλεκόµε-
νους και την εταιρεία την ίδια και θα πρέπει να συµβάλουµε,
ώστε αυτό το εργαλείο να µπορέσει πράγµατι να λύσει µια σειρά
από προβλήµατα, αν θέλετε ακόµη και παθογένειες που σήµερα
βιώνουµε ως ελληνική πολιτεία αλλά και ελληνική κοινωνία.

Θέλω, όµως, να πω και να ξεκαθαρίσω για δεύτερη φορά κάτι.
Οι δύο δήµοι αυτοί είναι µέσα στις περιπτώσεις όπου έγιναν τρα-
γικά λάθη και παραλείψεις, αν θέλετε.

Εγώ επαναλαµβάνω τη δέσµευση µου, ότι θα δροµολογηθούν
οι σχετικές διαδικασίες χωρίς να επιβαρυνθεί ο πολίτης. Αυτός
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είναι ο στόχος µας, µ’ αυτό ξεκινάµε και δεσµεύοµαι επίσης, ότι
η «ΚΤΗΜΑΤΟΛΟΓΙΟ ΑΕ» µε την οποία µιλήσαµε τις δύο τελευ-
ταίες µέρες και αυτή βάζει µπροστά διαδικασίες ώστε αυτά τα
προβλήµατα να µην επαναληφθούν και δηµιουργούµε προβλή-
µατα στους πολίτες.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Εκτιµάται ιδιαιτέρως και υπογραµµίζεται η δέσµευση σας να

µην έχουν οικονοµική επιβάρυνση οι πολίτες κατά τη διαδικασία
της διόρθωσης των λαθών, που είναι νοµικά ζητήµατα τεράστιας
σηµασίας και πολυδάπανα.

Επίκαιρες ερωτήσεις δευτέρου κύκλου:
Η πρώτη µε αριθµό 731/27-4-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των νέων αγρο-
τών κ.λπ. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο
πρόσωπο του κυρίου Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 728/27-4-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς τους Υπουργούς Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την εύρυθµη λειτουργία του
γραφείου Συµβουλευτικής και Ψυχολογικής Υποστήριξης Πολι-
τών στο Επαρχείο Καρπάθου-Κάσου κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Χαραλά-
µπους έχει ως εξής:

«Στο Επαρχείο Καρπάθου- Κάσου λειτούργησε για πρώτη
φορά στις 20/2/08 το Γραφείο Συµβουλευτικής και Ψυχολογικής
Υποστήριξης Πολιτών. Μέσα σε διάστηµα δεκαοχτώ µηνών διε-
ξήχθησαν τριακόσιες ενενήντα πέντε συνεδρίες σε εφήβους και
ενήλικες, καθώς απευθύνονταν στην υπηρεσία κατά µέσο όρο
τρία άτοµα την ηµέρα, τα περισσότερα από τα οποία είχαν στα-
θερή επαφή µε την ψυχολόγο σε εβδοµαδιαία βάση. Η παρέµ-
βαση αυτή άνοιξε για πρώτη φορά στην άγονη γραµµή, σ’ ένα
νησί που επικρατούσε η αλόγιστη χρήση ψυχοφάρµακων λόγω
της ανυπαρξίας δυνατότητας παροχής ψυχολογικής υποστήρι-
ξης.

Στις 20/8/09 η λειτουργία του Γραφείου Συµβουλευτικής και
Ψυχολογικής Υποστήριξης Πολιτών διακόπηκε λόγω της διακο-
πής της σύµβασης της Ψυχολόγου που ανέλαβε την παραπάνω
προσπάθεια (η οποία εργαζόταν µε σύµβαση µερικής απασχό-
λησης, παρά το γεγονός ότι κάλυπτε ψυχοκοινωνικές ανάγκες
ενός ολόκληρου νησιού). Πάρα πολλά άτοµα και οικογένειες
έµειναν µετέωρα και αβοήθητα δίχως τη δυνατότητα παροχής
ψυχολογικής υποστήριξης που είχαν το προηγούµενο διάστηµα.

Η κατάσταση αυτή οδήγησε τους κατοίκους του νησιού να
προβούν σε συλλογή υπογραφών για τη συνέχιση λειτουργίας
του Γραφείου Ψυχολογικής Υποστήριξης Πολιτών. Κάτω από την
πίεση της πρωτοφανούς για τα δεδοµένα του τόπου κινητοποίη-
σης των κατοίκων, όπου χίλια εκατόν εξήντα άτοµα (σε σύνολο
έξι χιλιάδων κατοίκων) καταδίκασαν επώνυµα τη διακοπή της λει-
τουργίας της υπηρεσίας αυτής και διεκδίκησαν τη συνέχισή της,
η Τοπική Αυτοδιοίκηση αναγκάστηκε να συνάψει σύµβαση δύο
µηνών µε την ψυχολόγο κατόπιν απόφασης του Νοµάρχη ∆ωδε-
κανήσου, µε τη δέσµευση ότι µέχρι το τέλος της σύµβασης
(26/12/09) θα έχει βρεθεί λύση στο ζήτηµα αυτό. Στη συνέχεια
διακόπηκε ξανά λόγω της λήξης της σύµβασης. Ακολούθησαν
ξανά κινητοποιήσεις και πάλι µε απόφαση του Νοµάρχη ∆ωδε-
κανήσου η υπηρεσία λειτούργησε για δυο µήνες, από τις 15/2/10
έως τις 15/4/10, όπου για άλλη µια φορά διακόπηκε η λειτουργία
της λόγω της λήξης της σύµβασης.

Τέτοια γραφεία πρέπει να είναι δικτυωµένα σε όλη τη χώρα,
σε όλα τα νησιά της άγονης γραµµής στο πλαίσιο ενός αποκλει-
στικά δηµόσιου και δωρεάν συστήµατος υγείας και πρόνοιας.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί σε τι ενέργειες θα προβούν
ώστε να µη σταµατήσει να δουλεύει η υπάρχουσα ψυχολόγος
και να µονιµοποιηθεί και το υπάρχον γραφείο να στελεχωθεί ανά-
λογα, ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες των κατοίκων του νησιού

και να µην ωθούνται στους ιδιώτες στην πρωτεύουσα του νοµού
ή στο κέντρο;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαραλάµπους, θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Γεώργιος Ντόλιος, εκ µέρους του Υπουργείου
Εσωτερικών Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ ( Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν ξέρω κύριε
συνάδελφε, πώς γεννήθηκε η ιδέα για τη δηµιουργία αυτού του
γραφείου στο Επαρχείο Καρπάθου, φαίνεται όµως και από την
ερώτηση σας και από µια σειρά εγγράφων τα οποία έχω, ότι ήταν
µια επιτυχηµένη επιλογή.

Πρόκειται για ένα πρόγραµµα µερικής απασχόλησης µέσω του
οποίου δηµιουργείται γραφείο συµβουλευτικής και ψυχολογικής
υποστήριξης πολιτών του Επαρχείου Καρπάθου και λειτούργησε
για πρώτη φορά το 2008 µε ένα πρόγραµµα, όπως σας είπα, κοι-
νωνικού χαρακτήρα µερικής απασχόλησης.

Στο πλαίσιο αυτού του Προγράµµατος, έγινε η σχετική ανα-
κοίνωση νοµίµως, ολοκληρώθηκε η προβλεπόµενη διαδικασία και
προσλήφθηκε η ψυχολόγος Ζιάννη Αφροδίτη για το χρονικό διά-
στηµα από 20/2/2008 έως 20/8/2009. Το Πρόγραµµα έληξε και
ήταν πολύ φυσιολογικό να φύγει η ψυχολόγος.

Το Επαρχείο Καρπάθου κρίνοντας ότι αυτή είναι µια πολύτιµη
λειτουργία στο νησί της Καρπάθου και θέλοντας να δώσει συνέ-
χεια στην αντιµετώπιση των προβληµάτων της περιοχής, έκρινε
σωστό να συνεχιστεί η λειτουργία αυτού του προγράµµατος. Και
το µόνο τρόπο που βρήκε εκείνη την εποχή ήταν να ζητήσει από
το Νοµαρχιακό Συµβούλιο την έγκριση µιας θέσης κλάδου ΠΕ
Ψυχολόγου.

Το Νοµαρχιακό Συµβούλιο της ∆ωδεκανήσου είχε µία και µόνη
δυνατότητα, να παράσχει µε απόφαση του Νοµάρχη ∆ωδεκανή-
σου µια δίµηνη σύµβαση για το χρονικό διάστηµα από
26/10/2009 έως 26/12/2009.

Με την αντίστοιχη διαδικασία, η οποία επαναλήφθηκε, απα-
σχολήθηκε για το χρονικό διάστηµα από 15/2/2010 έως
15/4/2010. Το Νοµαρχιακό Συµβούλιο δεν έχει άλλη δυνατότητα.
Πρόκειται για µια δραστηριότητα την οποία εµείς ψάξαµε και δια-
πιστώσαµε ότι είναι χρήσιµη και αναγκαία για τους κατοίκους,
όπως αναφέρετε στην ερώτησή σας, και αυτό το οποίο κάνουµε
είναι το εξής. Μετά από έγκριση του ΑΣΕΠ, έχει εγκριθεί ως µια
σύµβαση έργου για το Επαρχείο Καρπάθου.

Οι θέσεις αυτές κατανέµονται στις νοµαρχιακές αυτοδιοική-
σεις της χώρας την επόµενη εβδοµάδα και θα ακολουθηθεί η νό-
µιµη διαδικασία, εφόσον η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
αποφασίσει να προκηρύξει τη θέση και να καταληφθεί από κά-
ποιον ψυχολόγο.

∆εν είναι καθόλου βέβαιο ότι θα είναι η ίδια ψυχολόγος. Σ’
αυτές τις περιπτώσεις καµµιά φορά η ικανοποιητική λειτουργία
ενός Προγράµµατος εξαρτάται και από τα πρόσωπα, αλλά υπάρ-
χει µια νοµοθεσία η οποία λειτουργεί µε έναν τρόπο καθολικό.

Όσον αφορά στο Κέντρο Υγείας της περιοχής, έχω να πω ότι
σύµφωνα µε τις πληροφορίες που πήραµε από το Υπουργείο
Υγείας, δεν υπάρχει οργανική θέση ΠΕ Ψυχολόγου, όπως δεν
έχουν τέτοιες οργανικές θέσεις η συντριπτική πλειοψηφία των
κέντρων υγείας της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που χαρακτηρίζετε επιτυχηµένο το

εγχείρηµα της ύπαρξης ψυχολόγου στο γραφείο συµβουλευτι-
κής και ψυχολογικής υποστήριξης στην Κάρπαθο, όπως χαίροµαι
που λέτε ότι συµφωνείτε να στελεχωθεί µόνιµα το γραφείο αυτό.
Βέβαια, εµείς διαφωνούµε κάθετα µε τις ελαστικές σχέσεις ερ-
γασίας. Πρέπει επιτέλους αυτό το γραφείο του Επαρχείου Καρ-
πάθου να στελεχωθεί µε µόνιµο προσωπικό. Και βέβαια, εµείς
δεν απαιτούµε να είναι η ίδια ψυχολόγος, αρκεί να υπάρχει εκεί
ψυχολόγος.

Εκείνο το οποίο είναι εντυπωσιακό, κύριε Υπουργέ, στο όλο
θέµα –τουλάχιστον εµένα µου έκανε τεράστια εντύπωση- είναι οι
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πρωτοφανέρωτες για την Κάρπαθο και το λαό της κινητοποιή-
σεις, προκειµένου να υπάρξει ψυχολόγος σ’ αυτό το γραφείο
συµβουλευτικής και ψυχολογικής υποστήριξης.

Και λέω «πρωτοφανέρωτες», διότι γίνονται για πρώτη φορά
από όλο το λαό της Καρπάθου -και επιτρέψτε µου, αλλά δεν
µπαίνω σε αντιπαράθεση µαζί σας- και δεν έχουν γίνει ούτε καν
για τις τεράστιες ελλείψεις που υπάρχουν στο Κέντρο Υγείας της
Καρπάθου. Εµείς, βέβαια, πολύ πρόσφατα φέραµε µε άλλη επί-
καιρη ερώτησή µας και τα προβλήµατα του Κέντρου Υγείας της
Καρπάθου.

Και τα ερωτήµατα που τίθενται, κύριε Υπουργέ, είναι τα εξής:
Γιατί ο λαός της Καρπάθου να προβεί σε τέτοιες εκδηλώσεις που
έφτασαν µέχρι και την κατάληψη του Επαρχείου Καρπάθου για
την ψυχολόγο τους; Γιατί σχεδόν όλοι οι Καρπαθιώτες -όταν
υπάρχουν χίλιες διακόσιες υπογραφές σε σύνολο έξι χιλιάδων
κατοίκων, αν εξαιρέσουµε τα µικρά παιδιά και τους υπερήλικες-
υπογράφουν και ζητούν να παραµείνει η ψυχολόγος στο νησί
τους; Γιατί οι εκδηλώσεις διαµαρτυρίας και οι κινητοποιήσεις
κλπ.;

Γιατί, κύριε Υπουργέ, είναι αυτονόητο ότι είχαν ένα µέτρο σύ-
γκρισης για την προ της έλευσης της ψυχολόγου στο νησί εποχή
και για την µετά. Πριν από την έλευση της ψυχολόγου υπήρχε
µια αλόγιστη χρήση ψυχοφαρµάκων, γιατί ο Καρπαθιώτης, ο
οποίος είχε το παραµικρό πρόβληµα –στρες, κατάθλιψη, θλίψη
ουσιαστικά, διαταραχή της προσωπικότητάς του- έπρεπε να
φύγει, να κάνει ταξίδια εκατοντάδων µιλίων για να έρθει είτε στην
Αθήνα είτε στη Ρόδο είτε στη Λέρο µε τεράστιο οικονοµικό κό-
στος. Έτσι, η λύση και η πεπατηµένη και η πιο εύκολη οδός ήταν,
αφού δεν υπήρχε ψυχολόγος και ψυχολογική υποστήριξη, για το
παραµικρό πρόβληµα να παίρνουν µε τη σέσουλα ψυχοφάρµακα,
αντικαταθλιπτικά, ηρεµιστικά για κάθε νόσο.

Κι έρχεται µετά η ψυχολόγος, η οποία είχε -το διάβασε και ο
Πρόεδρος- τετρακόσιες συνεδρίες µέσα στους δεκαοκτώ µήνες.
Τρία άτοµα, έφηβους κυρίως, έβλεπε επί καθηµερινής βάσης και
πολλούς απ’ αυτούς σε τακτική εβδοµαδιαία βάση. Έτσι, έπεσε
κατακόρυφα η χρήση των ψυχοφαρµάκων, γιατί κατάλαβε ο κό-
σµος ότι υπάρχει και η εναλλακτική λύση της ψυχολογικής υπο-
στήριξης. Γι’ αυτό, λοιπόν, δηµιούργησαν ακόµα και επιτροπές
αγώνα για την ψυχική υγεία στην Κάρπαθο.

Εµείς θεωρούµε –και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- ότι
ακόµα και για την Κυβέρνηση η πιο οικονοµικά συµφέρουσα
λύση, η πιο πολιτικά συµφέρουσα λύση είναι να στελεχωθεί µε
µόνιµο προσωπικό το γραφείο συµβουλευτικής και ψυχολογικής
υποστήριξης, καθώς και µε ψυχολόγο. Εµείς είµαστε βέβαιοι ότι
η ψυχολόγος εκεί έχει όλα τα κριτήρια να συνεχίσει να δουλεύει
και πραγµατικά να επιτελεί ένα έργο, µε το οποίο παρόµοιο δεν
υπάρχει σε όλη τη χώρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Χαραλάµπους.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για να δευτερολογήσει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): ∆εν θα επιχειρή-
σουµε να κάνουµε διαγνώσεις στη Βουλή βέβαια -νοµίζω ότι ο
κύριος συνάδελφος είναι και γιατρός- αλλά εκτιµώ ότι συνάδελ-
φοί µας γιατροί δεν δίνουν έτσι αβασάνιστα ψυχοφάρµακα για
παραµικρά πράγµατα. ∆εν ήταν από τα καλύτερα επιχειρήµατα.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: ∆εν είπα αυτό, κύριε
Υπουργέ. Είπα ότι επειδή δεν υπάρχει στο νησί ο κατάλληλος επι-
στήµονας κι επειδή δεν έχουν τον τρόπο…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Για τα ταξίδια το
έχουµε κατανοήσει.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ:…και αναγκάζονται να φεύ-
γουν, η εναλλακτική λύση είναι να παίρνουν ψυχοφάρµακα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε συνάδελφε,
δεν υπάρχει κάποια διαδικασία, η οποία να έχει καθιερωθεί και
µέσω υπογραφών να µονιµοποιείται κάποιος στο δηµόσιο. Αυτή
η δυνατότητα δεν υπάρχει από την ελληνική νοµοθεσία. Η µόνη
δυνατότητα που υπάρχει είναι ο φορέας, ο οποίος λειτούργησε

αυτό το γραφείο συµβουλευτικής και ψυχολογικής υποστήριξης,
να ζητήσει την έγκριση µιας θέσης σύµβασης έργου. Αυτήν την
έγκριση θα πρέπει πρώτα απ’ όλα να την έχει από το Ανώτατο
Συµβούλιο Επιλογής Προσωπικού. Και είµαστε σε θέση να σας
πληροφορήσουµε ότι την έγκριση την έχει. Θα επαναλάβω ότι
εµείς ως Υπουργείο, σε συνεννόηση µε τη Νοµαρχιακή Αυτοδι-
οίκηση, έχουµε τη δυνατότητα, έχουµε το περιθώριο, παρά τους
περιορισµούς που υπάρχουν στους συµβασιούχους, να εγκρί-
νουµε µια τέτοιου είδους θέση στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
∆ωδεκανήσου και µέσω των νοµίµων διαδικασιών που προβλέ-
πονται από το ν. 3812/2009 θα προκηρυχθεί η θέση της ψυχολό-
γου. Βεβαίως, η ευθύνη για την προκήρυξη ανήκει στη
Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, στην οποίαν υπάγεται και το Επαρ-
χείο Καρπάθου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Ο κατάλογος των επικαίρων ερωτήσεων κλείνει µε την υπ’

αριθµόν 722/27.4.2010 τρίτη επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την προσφυγή της
Ελλάδας στο µηχανισµό στήριξης της Ευρωπαϊκής Ένωσης
κ.λπ..

Το πλήρες κείµενο της επίκαιρης ερώτησης του συνάδελφου
έχει ως εξής:

«Όπως κατ’ επανάληψη ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ κ. Γ. Καρατζα-
φέρης έχει καταγγείλει στη Βουλή για τοκογλυφία των ευρωπαϊ-
κών κρατών σε βάρος της Ελλάδας µε την πιθανή ενεργοποίηση
του µηχανισµού στήριξης, ακριβώς την ίδια επιχειρηµατολογία
χρησιµοποίησε και ο Γερµανός Ευρωβουλευτής, επικεφαλής των
Σοσιαλιστών κ. Μάρτιν Σουλτς σε ερώτησή του στο Ευρωκοινο-
βούλιο. Ο κ. Σούλτς απευθυνόµενος στον πρόεδρο της Επιτρο-
πής κ. Χοσέ Μανουέλ Μπαρόζο, υπογράµµισε ότι, βάσει της
«ρήτρας µη διάσωσης», ένα κράτος δεν υποχρεούται να αναλά-
βει τα χρέη ενός άλλου κράτους, αλλά και δεν έχει δικαίωµα να
αποκοµίζει κέρδη, λόγω του χρέους ενός άλλου κράτους, κάνο-
ντας ειδική αναφορά στη Γερµανία και τα κέρδη που θα αποκο-
µίσει συµµετέχοντας στο δανεισµό µε 5%, ενώ η ίδια δανείζεται
µε 3%.

Αν τελικά η Ελλάδα προσφύγει στον µηχανισµό στήριξης της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, η Γερµανία σύµφωνα µε τον Γερµανό Ευ-
ρωβουλευτή, θα κερδίζει περί τα 900.000.000 ευρώ τα οποία
προκύπτουν από το επιτόκιο του 3% µε το οποίο να αντλήσει
χρήµατα από την αγορά, για να δανείσει την Ελλάδα µε επιτόκιο
της τάξεως του 5% για τρία χρόνια.

Ερωτάσθε:
Με ποιο τρόπο σκέπτεστε να αντιδράσετε στον απαράδεκτο

αυτό µηχανισµό ώστε να αποτρέψετε την κερδοσκοπία σε βάρος
της χώρας µας;

Παρακαλείται να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο, εκ µέ-
ρους του Υπουργείου Οικονοµικών, ο Υφυπουργός Οικονοµικών
κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Ορίστε, κύριε Σαχινίδη, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, είµαι σίγουρος πως γνωρίζετε ότι το τελευ-

ταίο χρονικό διάστηµα τα οµόλογα της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
έχουν βρεθεί στο επίκεντρο κερδοσκοπικών επιθέσεων, κάτι το
οποίο έχει ωθήσει τα επιτόκια σε επίπεδα πρωτόγνωρα, πάνω
από το 10% και το 11% και το 12%. Αυτό, όπως αντιλαµβάνεστε
και εσείς, καθιστά αποτρεπτικό το δανεισµό της χώρας από τις
διεθνείς Κεφαλαιαγορές.

Και εδώ κύριε συνάδελφε, µπαίνουν δύο ζητήµατα. Πρώτον,
πώς έφτασε η χώρα σε αυτό το σηµείο και δεύτερον, ποιες είναι
οι επιλογές που έχει στη διάθεσή της.

Ως προς το πρώτο ερώτηµα, νοµίζω ότι και εσείς πολύ καλά
αντιλαµβάνεστε ότι τα προηγούµενα πεντέµισι χρόνια στην «πο-
λυκατοικία» στην οποία µένατε, είχαν δηµιουργηθεί τεράστια
προβλήµατα, γινόντουσαν «δηµοσιονοµικά πάρτι», τα οποία κρα-
τούσαν µέχρι τα µεσάνυχτα, υπήρχε πολύ φασαρία, αλλά κανείς
τότε δεν φρόντιζε να αντιδρά στις επιλογές που έκανε η Κυβέρ-
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νηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε αποτέλεσµα να φτάσουµε στο
σηµερινό αδιέξοδο.

Την ηµέρα, λοιπόν, που η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ανέλαβε την
εντολή από τους Έλληνες πολίτες για να βγάλει τη χώρα από την
κρίση, είχε πολύ περιορισµένες επιλογές για να αντιµετωπίσει
αυτή την κρίση, κύριε συνάδελφε. Οι επιλογές που είχε στην
πραγµατικότητα ήταν µόνο µια. Σε περίπτωση που διαπίστωνε
ότι παρά τα όποια µέτρα έπαιρνε για να αντιµετωπίσει το πρό-
βληµα, οι αγορές συνέχιζαν να τιµολογούν πολύ ακριβά τα ελ-
ληνικά οµόλογα, µια επιλογή υπήρχε: Να προσφύγει άµεσα στο
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, προκειµένου να λάβει τα απαραί-
τητα κεφάλαια, προκειµένου να συνεχίσει να λειτουργεί.

Είχαµε πει, λοιπόν, από την πρώτη στιγµή ότι εµείς θέλουµε η
χώρα να συνεχίσει να λειτουργεί. Και αναζητήσαµε έναν τρόπο,
για να αντιµετωπίσουµε αυτό το πρόβληµα. Και τότε, είπαµε
στους εταίρους της Ευρώπης ότι, εδώ πέρα η Ευρωζώνη έχει
ένα θεσµικό πρόβληµα στη λειτουργία της. ∆ιότι, έχουµε µια
χώρα η οποία παίρνει όλα τα αναγκαία µέτρα, για να αντιµετω-
πίσει τα δηµοσιονοµικά της προβλήµατα, αλλά φαίνεται ότι αυτό
από µόνο του δεν αρκεί. Οι αγορές εξακολουθούν να τιµολο-
γούν, µε έναν τρόπο ανορθολογικό, τα οµόλογα αυτής της
χώρας. Τι κάνει σ’ αυτήν την περίπτωση η Ευρωπαϊκή Ένωση; Τι
κάνει σ’ αυτήν την περίπτωση η Ευρωζώνη; Έχει ένα µηχανισµό
να στηρίξει τη χώρα, που βρίσκεται αντιµέτωπη µε αυτό το πρό-
βληµα;

Αυτή είναι η πραγµατικότητα, κύριε συνάδελφε. Και η προη-
γούµενη κυβέρνηση, τα πεντέµισι χρόνια, αντί να φροντίσει να
µην οδηγήσει τη χώρα σε αυτό το σηµείο ή από τη στιγµή που
συνειδητοποίησε ότι τα πράγµατα, πλέον, είχαν ξεφύγει από
κάθε έλεγχο, αντί να πηγαίνει στο εξωτερικό και να αναζητά λύση
στο πρόβληµα, κατέβηκε στη λύση των εκλογών για να παραδώ-
σει την εξουσία στο ΠΑΣΟΚ.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, στο χρονικό αυτό διάστηµα που µε-
σολάβησε από τις εκλογές µέχρι σήµερα, κατάφερε σε συνερ-
γασία µε τους Ευρωπαίους εταίρους να κάνει κοινή την αντίληψη
ότι το πρόβληµα µε το οποίο βρίσκεται αντιµέτωπη η Ελλάδα δεν
είναι ένα πρόβληµα ελληνικό, αλλά είναι ένα πρόβληµα πρωτί-
στως ευρωπαϊκό, µια αδυναµία στη λειτουργία της Ευρωζώνης.

Και αυτό που πετύχαµε, µέσα από τις διάφορες αποφάσεις οι
οποίες ξεκίνησαν από τον Φεβρουάριο του 2010 µέχρι και σή-
µερα, ήταν, µε την απόφαση της 25ης Μαρτίου και µε την από-
φαση της 11ης Απριλίου, να προχωρήσουµε στη δηµιουργία
ενός ευρωπαϊκού µηχανισµού στήριξης ο οποίος θα δώσει τη δυ-
νατότητα στην Ελλάδα, µετά και την ενεργοποίησή του που ζη-
τήσαµε στις 23 Απρίλιου, να συνεχίζει να λειτουργεί. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα, κύριε συνάδελφε. Και αν η άποψή σας είναι
να µην ενεργοποιήσουµε το µηχανισµό στήριξης και να µην χρη-
σιµοποιήσουµε τα κεφάλαια τα οποία προσφέρει αυτός ο µηχα-
νισµός στήριξης, θα ήθελα να µου πείτε ποια είναι η πρόταση την
οποία κάνετε εσείς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σαχινίδη.
Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης να λάβει το λόγο

προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του και να
απαντήσει στον κύριο Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Αϊβαλιώτη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε χάσει επεισόδια! Είναι αλήθεια ότι η πα-

ράταξη έχει δύο κόµµατα, το ανερχόµενο που είναι ο ΛΑΟΣ και
το κατερχόµενο που είναι η Νέα ∆ηµοκρατία. Όµως, η «πολυκα-
τοικία» είχε λαδωµένες πετούγιες, οι κοινόχρηστοι χώροι ήταν
βρώµικοι και χρειαζόταν επειγόντως απεντόµωση και µυοκτονία.
Γι’ αυτό φύγαµε από την «πολυκατοικία». Εσείς πάντως το κόµµα
σας παραµένει στην «πολυκατοικία», στην καταρρέουσα «πολυ-
κατοικία» του δικοµµατισµού και κάντε κάτι να φύγετε γρήγορα,
γιατί ξέρετε, φεύγουν καδρόνια, µαδέρια, ο κόσµος έξω από
αυτήν την Αίθουσα καταδικάζει τον δικοµµατισµό γι’ αυτό κοι-
τάξτε να σώσετε τουλάχιστον το δικό σας κόµµα -η Νέα ∆ηµο-
κρατία ας κάνει ό,τι θέλει- µε αυτήν τη θλιβερή «πολυκατοικία»
του δικοµµατισµού!.

∆εκατέσσερα χρόνια ήµουν στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, έχω ακούσει πολλά, έχω δει πολλά, έχω κάνει πολλές σκλη-
ρές αποστολές στο εξωτερικό µεταξύ των οποίων στα Σκόπια και
δυστυχώς τρεις φορές στην κατεχόµενη Κύπρο, που είχα και τη
δυσάρεστη εµπειρία να συλληφθώ από τραµπούκους της ψευ-
τοαστυνοµίας του κατοχικού καθεστώτος, αυτό το πανεπιστήµιο
«µαϊµού» που έχουν κάνει στην Αµµόχωστο που αυτοαποκαλείται
«Πανεπιστήµιο της Ανατολικής Μεσογείου» και είναι απλώς ένας
στρατώνας τον οποίο έχουν βαπτίσει εκπαιδευτικό ίδρυµα.

Παρ’ όλες αυτές τις σκληρές αποστολές που έχω κάνει και
όσα έχω περάσει αυτά τα δεκατέσσερα χρόνια, πρέπει να σας
πω ότι βρέθηκα σε εξαιρετικά δυσάρεστη και άβολη θέση προ-
χθές όταν δεχθήκαµε στα γραφεία του ΛΑΟΣ στη Βουλή τα στε-
λέχη του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, την τρόικα δηλαδή,
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, Κοµισιόν και Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα. Ήµουν εξαιρετικά ενοχληµένος, όπως και οι άλλοι συ-
νάδελφοι οι οποίοι ήταν στην αντιπροσωπεία, γιατί υπήρξε πα-
γερότητα, ακαµψία, µυστικοπάθεια και η µονότονη επανάληψη
του µοτίβου «κόψτε δαπάνες και αυξήστε τους φόρους». Κάθε
τοποθέτηση αυτής της περίφηµης αντιπροσωπείας, η οποία προ-
έβλεψε ότι ό,τι και να κάνει η Κυβέρνησή σας το δηµόσιο χρέος
θα πάει στο 150% του ΑΕΠ -αυτό είπε ο κ. Τόµσεν του ∆ιεθνούς
Νοµισµατικού Ταµείου- αυτά που ακούσαµε από αυτήν την περί-
φηµη αντιπροσωπεία δείχνουν ότι δεν δίνουν δεκάρα για την
πρωτοφανή συµπίεση των λαϊκών εισοδηµάτων, ούτε για την έλ-
λειψη αναπτυξιακού προσανατολισµού ούτε για τα τεράστια
ποσά που δίνουµε σε όπλα για να κρατάµε τους εθνικιστές, τους
Τούρκους, στο Αιγαίο και στην Πράσινη Γραµµή στην Κύπρο. Και
βέβαια δεν κάνει τίποτα η Ευρωπαϊκή Ένωση για να τιθασεύσει
ένα ακραίο εθνικιστή γείτονα όπως είναι η Τουρκία.

Εδώ µέχρι και οι ξένοι αγανακτούν. Θυµάστε τι είπε ο κόκκινος
Ντάνι Κον Μπεντίτ στο Ευρωκοινοβούλιο, ένας άνθρωπος που
ποτέ δεν έχει διακριθεί για τη φιλικότητά του έναντι της Ελλά-
δας. Μας έχει καταδικάσει για τις ελληνοτουρκικές διαφορές,
για το Αιγαίο, για την Κύπρο, για το σκοπιανό. Όποτε άνοιγε το
στόµα του ο Ντάνι Κον Μπεντίτ έλεγε κάτι κακό κατά της Ελλά-
δος. Μέχρι και αυτός αγανάκτησε από την τοκογλυφία της Γερ-
µανίας. Μέχρι και ο επικεφαλής των σοσιαλιστών ο Σουλτς
αγανάκτησε, γιατί είπε ότι 1.000.000.000 σχεδόν θα κερδίσει η
Γερµανία στην πλάτη των Ελλήνων. Αλλά και ο σύντροφός σας,
ο κ. Θαπατέρο, ο σοσιαλιστής Ισπανός Πρωθυπουργός, δήλωσε
στην Ισπανία ότι θα βγάλει και αυτός 110.000.000 στην πλάτη
των Ελλήνων. Να τον χαίρεστε και τον κ. Θαπατέρο. Αυτό το αί-
σχος είναι κοινοτική αλληλεγγύη;

Ειλικρινά εµείς είµαστε που καιγόµαστε για το ευρώ ή είναι η
Γερµανία; Εµείς είµαστε που καιγόµαστε για τη σωτηρία της Ευ-
ρωζώνης, για τη σταθερότητα της Ευρωζώνης ή αυτοί που έφε-
ραν το Τέταρτο Ράϊχ σήµερα στην Ευρώπη; Και αφού ξαναβλέ-
πουµε την ταινία «Οι Γερµανοί ξανάρχονται», γιατί δεν στέλνετε
από εκεί που ήλθαν τα υποβρύχια που γέρνουν, όλους αυτούς
που έχουν κάνει αποικιακές συµβάσεις στα Σπάτα και βγάζουν
ένα σωρό λεφτά, ή γιατί δεν βάζετε στο µικροσκόπιο τις λογιστι-
κές λοβιτούρες κάποιων γερµανικών επιχειρήσεων στην Ελλάδα;
Γιατί δεν τους κάνετε τη ζωή πατίνι; Και ο άγιος φοβέρα θέλει,
πολύ περισσότερο όταν δεν είναι άγιος αλλά είναι η Μέρκελ!

Τέλος, πείτε µας επιτέλους ποιο ήταν αυτό το περίφηµο «βαθύ
λαρύγγι» το οποίο µιλά τόσο πολύ και µας βλάπτει πολύ περισ-
σότερο και ανήκει στην αγκαλιά της Κυβέρνησής σας ή στο
ΠΑΣΟΚ; Ποιο ήταν αυτό το βαθύ λαρύγγι το οποίο πληρώσαµε
τόσο ακριβά;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Αϊβαλιώτη.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για να δευτερολογήσει.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, ο συνάδελφός µου µάλλον έχει επιλεκτική ή κοντή
µνήµη διότι κατά δήλωση του κόµµατός του οι ίδιοι έλεγαν ότι
είναι «συγκάτοικοι» στην «πολυκατοικία» µε τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Εξ όσων δύναµαι να γνωρίζω, ουδέποτε το ΠΑΣΟΚ είπε ότι…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, αλλά αναφέρθηκε
στη δική σας «πολυκατοικία» τώρα.



Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΙ' - 30 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6479

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Όχι, δεν
είναι στη δική µας «πολυκατοικία». Ουδέποτε το ΠΑΣΟΚ ισχυρί-
στηκε ότι «συγκατοικεί» µε τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Κύριε συνάδελφε, σας άκουσα προσεκτικά σ’ αυτά που είπατε,
όµως έθεσα ένα ερώτηµα στο οποίο περίµενα να πάρω µία απά-
ντηση. Οι επιλογές που έχει η χώρα µας είναι πολύ συγκεκριµέ-
νες. Όπως ξέρετε, πρέπει να συνεχίσει να λειτουργεί και το να
συνεχίσει να λειτουργεί σηµαίνει: «Καταβάλλω µισθούς, συντά-
ξεις και όλες τις υποχρεώσεις που έχω έναντι τρίτων και βεβαίως
ανταποκρίνοµαι στις δανειακές µου υποχρεώσεις». ∆ιότι η χώρα
αυτή είχε συνάψει στο παρελθόν δάνεια. Ξέρετε πολύ καλά ότι
υπάρχει ένα οµόλογο της τάξης των 10.000.000.000 το οποίο
στις 19 του µηνός λήγει κι εµείς θα πρέπει να είµαστε συνεπείς
απέναντι σ’ αυτούς που µας δάνεισαν για να διασφαλίσουµε τη
δυνατότητα ότι και στο µέλλον η χώρα θα µπορέσει να συνεχίσει
να δανείζεται.

Απέναντι σ’ αυτήν την επιλογή -δηλαδή να συνεχίσω να έχω
µία χώρα η οποία λειτουργεί, η οποία πληρώνει µισθούς, συντά-
ξεις και ανταποκρίνεται σ’ αυτούς που στο παρελθόν τη δάνει-
σαν- οι λύσεις που έχω είναι είτε να πάω να δανειστώ από τις
αγορές, κάτι το οποίο υπό τις παρούσες συνθήκες και µε τα τρέ-
χοντα επιτόκια είναι απαγορευτικό είτε να αναζητήσω µία άλλη
λύση. Αυτή την άλλη λύση η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και ο Πρω-
θυπουργός της χώρας Γιώργος Παπανδρέου κατάφερε να τη
διασφαλίσει µέσα από τις εργώδεις προσπάθειες των τελευταίων
έξι-επτά µηνών µε τη δηµιουργία του µηχανισµού στήριξης. Χάρη
λοιπόν σ’ αυτό το µηχανισµό στήριξης και χάρη στις διαπραγµα-
τεύσεις που γίνονται αυτή τη στιγµή η Ελλάδα θα έχει τη δυνα-
τότητα να εξασφαλίσει τα κεφάλαια που είναι απαραίτητα για να
συνεχίσει να λειτουργεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, κύριε
Υπουργέ. Αληθεύει ότι η στήριξη θα είναι στα επιτόκια που ση-
µειώνει ο κ. Αϊβαλιώτης;

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα σας
απαντήσω, κύριε Πρόεδρε, διότι υπάρχει µνεία και στις αποφά-
σεις της 11ης Απριλίου που έχουν ληφθεί και που έχουν ανακοι-
νωθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι χρήσιµο να διευ-
κρινιστεί.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Βε-
βαίως, κύριε Πρόεδρε. Εκεί αναφέρονται τα εξής. Σ’ ό,τι αφορά
το επιτόκιο δανεισµού για ποσά τα οποία δίνονται σε διάρκεια
τριετίας, το σταθερό επιτόκιο θα είναι της τάξης του 5%. Σ’ ό,τι
αφορά διάρκεια µεγαλύτερη της τριετίας, το επιτόκιο µπορεί να
φτάσει µέχρι και το 6%, αλλά επιµένω ότι αυτά είναι για σταθερά
επιτόκια. Σε περίπτωση που η Ελλάδα επιλέξει να δανειστεί µε
κυµαινόµενα επιτόκια, αυτά θα είναι κάτω από το 4% και αυτά
είναι τα επιτόκια τα οποία αναφέρονται στα ποσά τα οποία θα
δανειστούµε µέσω των διµερών συµφωνιών µε τις χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Χρήσιµη διευκρίνιση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Από κει

και πέρα, κύριε Πρόεδρε, υπάρχουν και τα κεφάλαια τα οποία θα
δοθούν από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο τα οποία θα δοθούν
µε διαφορετικά επιτόκια, πολύ χαµηλότερα από τα επιτόκια µε
τα οποία θα µας δανείσουν οι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Εύλογα µπορεί να τεθεί το ερώτηµα γιατί τα κεφάλαια τα οποία
θα έλθουν από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο θα έχουν χαµη-
λότερο επιτόκιο από το επιτόκιο µε το οποίο θα µας δανείσουν οι
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό σχετίζεται µε το γεγονός
ότι τα κεφάλαια του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Από τις συνδροµές.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Πέρα

από το γεγονός ότι είναι από τις συνδροµές -διότι και η Ελλάδα
είναι µέλος του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και συµµετέχει
εκεί πέρα µε µία κλείδα κατανοµής της τάξης του 1.000.000.000

περίπου - επιπρόσθετα είναι ο τρόπος εκταµίευσης των κεφα-
λαίων που δίνει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο σε δόσεις, µε
αποτέλεσµα να έχει διαφορετικό επιτόκιο για κάθε δόση κι έτσι
τα πρώτα κοµµάτια των κεφαλαίων που αντλούνται από το ∆ιε-
θνές Νοµισµατικό Ταµείο έχουν πολύ χαµηλότερο επιτόκιο.
Καθώς αυξάνεται το ποσό δανεισµού, αρχίζει και ανεβαίνει έτσι
ώστε το µέσο επιτόκιο να διαµορφώνεται κάτω από τα επιτόκια
µε τα οποία δανείζεται η Ελλάδα από τις ευρωπαϊκές χώρες.
Αντίθετα, στην περίπτωση των δανείων από τις χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης τα ποσά αυτά θα εκταµιευθούν για το σύνολο
της χρονιάς, δηλαδή θα έχουµε ένα ποσό για το 2010, ένα ποσό
για το 2011 και ένα άλλο ποσό για το 2012.

Θα ακούσατε προχθές κι εσείς την ανακοίνωση που έγινε από
το Γενικό ∆ιευθυντή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, όταν
επισκέφτηκε µαζί µε τον κ. Τρισέ, την κ. Μέρκελ, ότι το ποσό
αυτό µπορεί να φτάσει σε βάθος τριετίας τα 120.000.000.000
ευρώ.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα σ’ ό,τι αφορά τα επιτόκια δανει-
σµού και αυτή είναι η πραγµατικότητα σ’ ό,τι αφορά το µέγεθος
των ποσών που θα µπορούµε να αντλήσουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Είναι εθνικές συνει-
σφορές από την Ευρώπη.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Είναι δι-
µερή δάνεια τα οποία όµως θα συντονίζει η Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή.

Εµείς έχουµε, ήδη, υποβάλλει αίτηση ενεργοποίησης του ευ-
ρωπαϊκού µηχανισµού και περιµένουµε να ολοκληρωθούν οι συ-
ζητήσεις, οι οποίες διεξάγονται αυτή τη στιγµή ανάµεσα στην
Ελλάδα από τη µία µεριά και στην τρόικα -όπως αποκαλείται από
τον Τύπο- από την άλλη πλευρά, δηλαδή τους εκπροσώπους της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας
και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου. Αφού ολοκληρωθεί η
διαδικασία που προβλέπουν οι αποφάσεις της 11ης Απριλίου,
που σηµαίνει ότι θα έχει ετοιµαστεί µία έκθεση από την Ευρω-
παϊκή Κεντρική Τράπεζα, από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και το eu-
rogroup πάρει την απόφασή του και επικυρωθεί, βέβαια, από
αντίστοιχη απόφαση και του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
τότε η Ελλάδα θα µπορέσει να εξασφαλίσει τα κεφάλαια που
απαιτούνται έτσι ώστε να ανταποκριθεί στην υποχρέωση που έχει
την 19η Μαΐου.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή που
δείξατε στο χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε ειλι-
κρινά, κύριε Υφυπουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής τριάντα µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευ-
τικοί συνοδοί τους από το 30ο ∆ηµοτικό Σχολείο Βόλου Μαγνη-
σίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και εξηγούµε στους µαθητές ότι
σήµερα είχαµε µόνο κοινοβουλευτικό έλεγχο υποβολής ερωτή-
σεων, δηλαδή παρίστατο ο ερωτών Βουλευτής και ο απαντών
Υπουργός.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επίκαιρων ερωτήσεων.
∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.45' λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 3 Μαΐου 2010 και ώρα 18.00',
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο
α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση επερώτησης,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.


